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 ROMÂNIA 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 
 
 

PROCES – VERBAL  
încheiat cu ocazia şedin ţei ordinare  a Consiliului Local al Municipiului Hu nedoara din  data 

de 23.12.2014 
 
 

 
Conducerea şedinţei este exercitată de dl. Mircea Ioan Artean care a fost ales 

preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.291/2014 
adoptată prin votul deschis al majorităţii consilierilor locali în funcţie. Durata mandatului 
preşedintelui de şedinţă este de 2 luni. 

 
Dl. Mircea Artean:  
Se dă citire rugăciunii „Tat ăl nostru”.  
  
„Domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, 
 Declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara, 

anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat prezenţa până la această oră un număr 
de 19 consilieri. Lipsesc dl. consilieri: Noghiţă Luminiţa Marinela, Olariu Nicoleta. 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept:  dl. primar Viorel Arion şi dl. 
secretar Aurel Raţă-Bugnariu. 

 Ca invitaţi participă directori, şefi de servicii şi birouri din cadrul Primăriei Municipiului 
Hunedoara, precum şi presa locală. 

În continuare se dă cuvântul d-lui secretar Aurel Rață-Bugnariu, pentru a prezenta 
stadiul legalităţii hotărârilor adoptate în şedinţele din data de 28.11.2014, 10.12.2014 şi 
18.12.2014.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ță-Bugnariu : 
 „Doamnelor şi domnilor consilieri, Instituţia Prefectului Judeţului Hunedoara, nu a avut 

obiecţii, până la data prezentei şedinţe, cu privire la legalitatea hotărârilor adoptate în şedinţele 
Consiliului Local din data de 10.12.2014 şi 18.12.2014, în schimb au fost obiecţii cu privire la 
următoarele hotărâri: 

- Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.293/2014 privind 
acordarea facilităţilor la transportul public local  de persoane prin curse regulate de pe  raza 
administrativ teritorială a Municipiului Hunedoara, art.7, care este considerat nelegal. Motivaţia este  
nerespectarea prevederilor Legii 1, Legea educației naționale a învățământului, prin acel 
amendament făcut de d-na. consilier Mornea şi ulterior aprobat de dvs. în unanimitate. Se vorbeşte 
de „an universitar”, nu de „an calendaristic”. Anul universitar are 3-4 luni mai puţin în structura lui şi 
e pasibil sau posibil ca şi Curtea de Conturi să…În aceste condiţii, o să ne facă procedura scrisă la 
această Hotărâre.  

- Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.296/2014 pentru 
modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului Local nr.145/2014 privind  aprobarea 
Regulamentului local de desfăşurare a activităţilor comerciale în municipiul Hunedoara, este 
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considerată în întregime nelegală. Este vorba de acea Hotărâre prin care se suspendă acordul scris 
de către Primar pentru ocuparea temporară a unor suprafeţe de teren din domeniul public şi 
expunerea de mărfuri. La unii se permite, la unii nu se permite, care este considerata ca 
discriminatorie. De asemenea, la această Hotărâre o să ne facă procedură scrisă. 

- Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.299/2014 privind 
stabilirea de taxe, pe anul 2015, pentru serviciile prestate la Starea Civila - “Casa Căsătoriilor”, au 
solicitat modificarea şi completarea ei, în sensul în care se regăseşte pe Ordinea de zi proiectul de 
Hotărâre. Deci, la cei scutiţi de taxele prevăzute la art.1, în această Hotărâre, la art.2, se începea: 
„ambii soţi şomeri”. Deci, peste tot va trebui să completăm cu ambii soţi nevăzători, ambii soţi cu 
grad de handicap. Singurul care a rămas, „unul din viitorii soţi”, a fost cel cu urmaşii şi luptătorii 
pentru Revoluţia din 1989. 

Procesele verbale ale şedinţelor  anterioare, din data de 28.11.2014, 10.12.2014 şi 
18.12.2014 au fost semnate de către secretar, precum şi de către preşedintele şedinţelor anterioare 
şi se supun aprobării Consiliului Local.” 

 
Procesele verbale se aprobă în unanimitate. 

 
Dl. Mircea Artean:  
 „În continuare dau cuvântul domnului Primar pentru a prezenta ordinea de zi.” 
 
Dl. primar Viorel Arion : 

                       „Propun suplimentarea ordinii de zi, prin introducerea după punctul 32 al ordinii de zi, 
a următorului proiect de hotărâre: 
 

Proiect de hot ărâre  privind aprobarea încheierii  unui act adi ţional la contractul 
de colaborare nr.274/15.12.2014, având ca p ărţi Municipiul Hunedoara şi S.C. Eco Sid S.R.L. 
Hunedoara.” 
  
 

Dl. Mircea Artean:  
„Supun la vot ordinea de zi suplimentată, care se aprobă în unanimitate.  
Ordinea de zi se va renumerota în mod corespunzător. ” 

 
După punctul 32 al ordinii de zi se va lua o pauz ă de 10 minute pentru studierea 

materialelor şi întocmirea avizelor comisiilor de specialitate. 
 

Dl. Mircea Artean:  
 „Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii consilieri care au un 

interes patrimonial, fie personal, fie prin soţ, soţie, afin sau rude până la gradul IV inclusiv, în 
problemele supuse dezbaterilor Consiliului local, să anunţe înainte de a intra în dezbaterea ordinii 
de zi, pentru a se consemna în procesul verbal. 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local cu încălcarea 
dispoziţiilor art. 46 alin.(1) din Legea administraţiei publice locale nr. 215/2001, republicată, cu 
modificările şi completările ulterioare, sunt nule de drept.” 

De asemenea vă aducem la cunoştinţă faptul că potrivit art.77 din Legea nr. 393/2004 
privind Statutul aleşilor locali,  „(1) … consilierii locali nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea de 
hotărâri dacă au un interes personal în problema supusă dezbaterii.  
                   (2) În situaţiile prevăzute la alin. (1), consilierii locali (…) sunt obligaţi să anunţe, la 
începutul dezbaterilor, interesul personal pe care îl au în problema respectivă.”  
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 Potrivit prevederilor art.81 din legea sus menţionată, ”Hotărârile adoptate cu 
nerespectarea dispoziţiilor art. 77 sunt nule de drept ....” 

 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Dl. Crişan, spuneți.” 
 
Dl. Ovidiu Cri şan:  
„Punctul 31…” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Punctul 31, nu participaţi la deliberare şi nici la vot. Dna. Takacs?” 
 
Dna. Aranka Takacs:  
„Tot aşa, la punctul 26.” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„La punctul 26, dna. consilier Takacs, nu participă nici la deliberare, nici la vot.” 

 
La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor  locale pe anul 
2015. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget–aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice–aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism–aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ–aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură–aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Dna. consilier Mornea.” 

 
Dna. Mornea Maria : 
„Am câteva propuneri de amendamente. În principal, aceste taxe de urgenţă mi se par 

a fi foarte, foarte mari, în condiţiile în care termenele sunt așa cum sunt, dar merg punctual. La 
art.14, alin.3, lit. a, propun să se elimine taxa contravaloare ecusoane. Această taxă este introdusă 
anul acesta, la lit. b, acelaşi punct, tarifele prezentate la lit. a se .…în termen de 30 de zile, iar 
pentru eliberarea în regim de urgenţă, 48 de ore de le data înregistrării acestora, se majorează, 
propun eu numai 50%, 100% este destul de mare, ţinând cont de faptul că termenul este destul de 
mare până la recuperarea acestora. Tot la art.14, introducerea unui aliniat nou, a fost omisă taxa de 
taxa de producător agricol, care o propun la aceiaşi sumă de anul trecut, adică 20 lei şi suma 
trimestrială de 10 lei.”    

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Aş vrea să vă dau răspuns punctual, acum, ca să nu continuăm discuţia. Au fost 

eliminate Certificatele de producător şi au fost introduse Atestatul de producător agricol şi Carnetul 
de comercializare a produselor agricole, a căror preţ nu îl ştim. Nici nu au apărut normele de 
aplicare a Legii 145 şi le vom avea în vedere când ni se comunică costul lor de către Consiliul 
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Judeţean, care are atribuţia de tipărire a lor. Şi se fac numai la Imprimeria Naţională. De asta a fost 
eliminat Certificatul. Nici nu mai avem voie să eliberăm Certificate de producător. Deci vă spun 
punctual.”  

 
Dna. Mornea Maria : 
„Taxa pentru eliberare Adeverinţe de 2 lei. Pe tot parcursul art.14, nu am văzut nici o 

adeverinţă, sau am greşit eu? Dar nu cred, deci nu am văzut nici un fel de Adeverinţă de eliberare. 
Pentru ce să introducem această taxă de 2 lei?” 

 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă 
 

Dna. Mornea Maria : 
„Nu pe articole? Mai avem Adeverinţe şi în altă parte. La art.18, lit. e, Taxa pentru 

eliberarea avizului Serviciului Administrarea domeniului public şi privat, gospodărie comunală în 
vederea obţinerii autorizaţiei de construire, precum  şi a avizului de principiu pentru racordarea la 
utilităţi se stabileşte la: 20 lei/ aviz, şi revin la lit. h, Taxa de urgenţă pentru eliberare acte 
(adeverinţe, avize) se stabileşte astfel: pentru persoane fizice – 20 lei/act, pentru persoane juridice 
– 40 lei/act. Deci dacă taxa avizului este de 20 lei, urgenţa este tot 20 lei? Aşa este…Deci taxa de 
urgenţă este pentru eliberare acte, avize…pentru persoane fizice 20 lei, pentru persoane juridice 40 
lei. Care este taxa? Alte tarife şi taxe locale. Deci, aici la acest articol, am această problemă care, 
n-am înţeles-o şi nu vreau să o înţeleg. Deci taxa pentru eliberarea Avizului este 2 lei sau 20 lei? 

 
Dl. Magaon Jane : 
„2 lei.” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Aici este 20 lei taxa/Aviz.” 
 
Dl. Magaon Jane : 
„Aceea este taxa de urgenţă!” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Nu. Unde, la lit. e? Uitaţi-vă aici în proiect la lit. e. La lit. e, da?” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
 „Taxa pentru eliberarea Avizului se duce Administraţiei Publice, Gospodărie 

Comunală, dl. Marinel.” 
 
Dl. Marinel Poant ă: 
„Aici este 20 lei, dar noi nu avem taxă de urgenţă trecută.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Este 20 lei/Aviz.” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Păi atunci scoatem de la lit. h Avizele, rămân doar Adeverinţele.” 
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Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Şi la lit. h, taxa de urgenţă pentru eliberarea actelor, printre care si acesta. În 

condiţiile acestea este 20 Lei, cu 40 Lei da, aveţi dreptate. Se bat cap în cap.” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Este necesar să scoatem din acea formulare Avizele, atât.” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Da. Şi menţinerea taxelor astea în regim de urgenţă, mi se pare foarte mare pentru 

Adeverinţe. Eu spun să mergem la 10 lei şi 20 lei. Deci, propun amendament, la persoanele fizice 
10 lei, iar la persoanele juridice 20 lei.” 

    
Dl. primar Viorel Arion:  
„Vreau să vă aduc aminte că anul trecut am stabilit că din aceste taxe de urgenţă, se 

dotează Compartimentele din Primărie cu echipamentele de care au nevoie. Calculatoare…” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„S-au dotat anul trecut. Acum trebuie să le mai reducem ca să…” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Acum toată lumea le creşte, doar noi le scădem. Eu spun aşa, că e un populism, 

avem atâtea pomeni electorale…” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Nu, nu. Ok, dna. Oprişiu spune că s-au strâns 3000 lei. Deci dacă tot s-au strâns, de 

ce să majorăm taxele acestea?” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă 
 
Dl. Artean Mircea Ioan:  
„Dna. consilier, vă rog să concretizaţi ce anume doriţi.” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Deci 50% reducere la taxe, adică să fie 50% taxele de urgenţă. Mai am încă o 

problemă. Taxa specială pentru Atestarea administratorului de către Primarul Municipiului 
Hunedoara, anul trecut a fost 100, acum este 200. Taxă specială pentru eliberarea Adeverinţei 
Judiciare în regim de urgenţă a fost 50 şi acum este 100. Deci s-au majorat taxele, unele dintre ele 
cu 100%. Propun o taxă nouă. Taxa pentru copie xerox pentru documentele care lipsesc în 
momentul în care se prezintă solicitantul pentru eliberarea unui document. La nivelul de 2 lei pe 
copie.” 

 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Ce să înţelegem, ca amendamente?” 

 
Dna. Mornea Maria : 
„Da. Amendamentul este la taxa specială pentru Administrator, 200 lei este cam mare, 

de la 100 lei.”   
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Dl. primar Viorel Arion:  
„Hai să fim puţin responsabili. Bugetul de la Direcţia de Asigurări Sociale creşte de 3 

ori anul acesta pe pomenile electorale care s-au dat. Haideţi să fim responsabili, de unde să dăm 
banii aceştia? Dacă noi tăiem, atunci aduceţi dvs., consilierii bani de acasă. Deci, rămân taxele de 
anul trecut, nu se schimbă nimic, dar dacă aţi găsit ceva care s-a majorat, rectificăm, dar nu ne 
apucăm şi tăiem acum pentru populism, ca să dăm noi bine. Să pice dna. Mornea bine în faţa 
presei.” 

  
Dna. Mornea Maria : 
„Da, în faţa cui, dl. primar?” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Şi atunci de unde plătim? Să spună dna. Ani Gemeniuc. De unde plătim toate 

pomenile astea care s-au dat? De unde le plătim, de unde luăm banii aceştia?” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Dar dl. primar, întrebarea mea a deschis discuţia. Deci întrebarea mea este 

următoarea, care este chiar aşa de mare impactul acela, cât aţi avut la salariul minim pe economie, 
ca să crească la cât a crescut. Şi dacă deducem CAS-ul, unde le deduc, deci dl. primar, este clar că 
sumele sunt aceleaşi. Deci sumele sunt aceleaşi, nu sunt în plus …” 

   
Dl. Artean Mircea Ioan:  
„Care sunt, care sunt în plus?” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Am făcut nişte socoteli şi nu sunt în plus. Deci cu ce se majorează, s-a redus dincolo, 

deci cheltuielile sunt aceleaşi. Problema care se pune este în momentul în care noi pentru orice 
taxă care este introdusă în regim de urgenţă, regimul de urgenţă nu ar trebui să fie la 48 de ore, 
regimul normal nu ar trebui să fie la 30 de zile. Regimul normal ar trebui să fie cât mai aproape de 
solicitare. În momentul în care introducem acestea, la 48 de ore şi le dublăm, adică le dublăm de 4 
ori, de 10 ori mai mult, deci vi se pare corect?” 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Dar, dna. Mornea, cei care plătesc, au cerut chestia asta. Iar eu pentru treaba asta 

stau până seara la ora 19, ca să semnez documentele acestea. Deci ei au cerut. Cine nu vrea să 
plătească, este un termen normal.”  

  
Dna. Mornea Maria : 
„Dar vi se pare normal termenul de 30 de zile?” 
 
Dl. Artean Mircea Ioan:  
„Eu zic să schimbăm legea. Dna. consilier, am rugămintea să formulaţi 

amendamentul, dacă aveţi.” 
 
Dl. Voinia Claudiu : 
”Legea spune până la 30 de zile, deci în termen de 30 de zile le putem elibere.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
”Da.” 
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Dl. Artean Mircea Ioan:  
„Dna consilier, am rugămintea să formulați amendamentul.” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Eliminarea taxei de la…” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
”Am rugămintea să păstraţi liniştea că o să votaţi amendamente care sunt considerate 

iar nelegale. Vi s-a spus şi data trecută, ce nu este legal, în 28.11.2014. Cei care au votat. Vi s-a 
spus.” 

 
Dl. Artean Mircea Ioan:  
„Deci formulaţi dna. consilier.” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„La art.14, pct.3 a, eliminarea taxei contravaloare ecusoane. Nu este legal?” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Deci, ecusoanele, lit. a, sau tabelul acela…” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„…ultima.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„…cine le plătește?” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„…anul trecut cine le-a plătit?” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Taximetriștii.” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Taximetrişti? Nu erau trecute.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Ba da, erau.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„La ce ecusoane se referă?” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Pe taximetre.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„De pe uşă?” 
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Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Da.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„A, emblemele!” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Emblemele.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Nu ecusoanele. Atunci trebuie să înlocuim cuvântul „ecusoane”, cu „embleme” ca să 

ştim la ce ne referim.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Este în lege, ecusonul care se pune pe taximetru.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Dânsa a înţeles că este vorba despre altceva.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Nu. Este acel…” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Este acel abţibild care se pune pe…” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Abţibild care se pune pe taximetru.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Da, este altceva.” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„Anul trecut nu era.” 
 
Dl. Artean Mircea Ioan:  
„Dna. consilier, am rugămintea să înaintăm, că ne prinde cina aici la punctul 1, vă rog 

frumos, concretizaţi mai repede.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
 „Deci au fost ecusoane, există ecusoane din 2003. De când a apărut Legea.” 
 
Dl. Artean Mircea Ioan:  
„Formulaţi amendamentul, dna. consilier.” 
 
Dna. Mornea Maria : 
„La lit.…am renunţat. Dacă este în lege, deci pot să recunosc când greşesc. La lit. b, 

la acelaşi art., lit. b, tarifele se încasează pentru eliberarea documentelor în termen de 30 de zile în 
regim de urgenţă, 50%. Propun, în loc de 100%, să fie 2%.” 
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Dl. Magaon:Jane  
„Şi 48 de ore, taxă de urgenţă.” 
 
Dl. Artean Mircea Ioan:  
„Dl. Secretar, putem supune la vot amendamentul?” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Art.14, b. tarifele prevăzute la punctul a, se încasează pentru eliberarea documentelor 

respective în termen de 30 de zile, iar pentru eliberarea în regim de urgenţă în 48 de ore de la oar 
înregistrării făcute, se majorează cu 100%, dna. consilier Mornea, propune majorarea cu 50%, nu 
cu 100%. Supuneţi-l la vot.” 

 
Se supune la vot amendamentul d-nei. consilier Maria Mornea, care întrunește 1 vot 

„pentru”(Maria Mornea), 3 voturi „împotrivă”,(Carollina Radu, Vasile Mureşan, Mircea Artean), 15 
voturi „abţinere”(Mircea Costa, Florin Cazan, Claudiu Voinia, Marian Bucaleţ, Ovidiu Crişan, 
Alexandru Mărginean, Ciprian Palcău, Jane Magaon, Aranka Takacs, Bianca Fărcaş, Robert 
Muzsic, Dan Bobouţanu, Ladislau Farcaş, Ion Stamatoiu, Constantin Rusu). 
 

Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Amendamentul nu a fost adoptat.”  

 
Dl. Primar Viorel Arion:    
„Dna. Mornea, noi am stabilit să nu mai negociem aici, în plen, să discutăm la comisii. 

Ieri, am discutat 2 ore la comisii. Dvs. veniţi şi ne puneţi din nou pe tapet. Cum să facem ca să fie 
bine, să intrăm în şedinţă cu lecţia învăţată?” 

 
Dna. Maria Mornea:  
„Deci, nu mai facem şedinţă.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Dna. Mornea, următorul amendament.” 
 
Dna. Maria Mornea:  
„La art.18, lit.h,  să se elimine avizele ..deci dacă…eliberare adeverinţe…” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Sunt stabilite mai sus, într-adevăr.” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Rămâne adeverinţe, fără avize”. 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Rămâne adeverinţe, fără avize.” 
 
Dna. Maria Mornea:  
„Da, da.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Supuneţi-l la vot, dl. preşedinte.” 
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Se supune la vot amendamentul d-nei. consilier Maria Mornea, care se aprobă în 

unanimitate. 
 
Dna. Maria Mornea:  
„Taxa de urgenţă, o propun redusă cu 50%, tot la lit. h, 10 lei pentru persoane fizice, 

20 lei pentru persoane juridice.” 
 
Se supune la vot amendamentul d-nei. consilier Maria Mornea, care întrunește  4 

voturi „pentru”(Maria Mornea, Ciprian Palcău, Jane Magaon, Mircea Costa), 4 voturi 
„împotrivă”,(Carollina Radu, Ladislau Farcaş, Vasile Mureşan, Mircea Artean), 11 voturi 
„abţinere”(Florin Cazan, Claudiu Voinia, Marian Bucaleţ, Ovidiu Crişan, Alexandru Mărginean, 
Aranka Takacs, Bianca Fărcaş, Robert Muzsic, Dan Bobouţanu, Ion Stamatoiu, Constantin Rusu). 
 

Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Amendamentul nu a fost adoptat.”  
 
Dna. Maria Mornea:  
„Cred că nu are rost să mai fac și celelalte în afară de acea taxă pentru copiii xerox 

pentru documentele la Anexa 2. Anexa 2 o taxă copie xerox pentru documentele depusă de către 
solicitant, în momentul în care nu are toate documentele la el. Şi vreau clarificare, dl….tot la anexa 
2.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„La anexa 2, vă…” 
 
Dna. Maria Mornea:  
„Deci taxe speciale pentru eliberarea de către Biroul Impozite şi Taxe, pentru 

depunere, maxim 30 de zile lucrătoare de la data depunerii cererii de către persoană fizică sau 
juridică a următoarelor documente, sunt enumerate şi după aceea denumire document, Certificat de 
atestare, care se eliberează în aceeaşi zi cu solicitarea. Deci aveţi taxă sau nu?” 

 
Dna. Dana Leştaru:    
„Taxă de urgenţă este dacă se eliberează în aceiaşi zi.” 
 
Dna. Maria Mornea:  
„Ok, şi atunci în maxim 3  zile, care este taxa?” 

 
Dna. Dana Leştaru:   
„Conform legii. Legea nu ne spune când trebuie să eliberăm. Dacă solicită în aceiaşi 

zi, atunci…” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Dacă solicită în aceiaşi zi, devine taxă de urgenţă, dacă se eliberează în 3 zile 

respectă procedura.” 
 
Dna. Maria Mornea:  
„Deci,…această taxă suplimentară.” 
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Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Care taxă?” 
 
Dna. Maria Mornea:  
„Pentru xerox.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„La punctul e, anexa 2? Dna. Mornea…” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„La lit. e sau unde ziceţi?” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă 
 
Dna. Maria Mornea:  
„Anexa 2, la taxe speciale. Pentru că mergi până acolo, nu ai copie după buletin, 

trebuie să meargă nu ştiu unde să facă copie și să vină înapoi iar…” 
 
Dl. Jane Magaon:  
„Este în obiectul de activitate, puteţi să încasaţi bani? Întreb şi eu… Eu ştiu că nu se 

poate încasa bani…” 
 
Dna. Dana Leştaru:   
„Păi nu se poate, exact.” 
 
Dl. Jane Magaon:  
„Se scoate la licitaţie, făcut pe SEAP, e o întreagă procedură…” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Dna Mornea, lăsaţi aşa. Deci la persoane, rămâne aşa, da? Mergem mai departe.”  

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-25 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.325/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
 La punctul 2 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind stabilirea taxelor la Muzeul Castelul Corvinilor, 
pe anul 2015. 

              -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
 

Dl. Primar Viorel Arion:  
„Deci, cred că am discutat şi ieri în comisii, propunerea noastră este să ieftinim biletele 

de intrare pe perioada iernii şi încă o creştere cu 5 lei. Am făcut o simulare pe numărul de vizitatori 
care l-am avut în anul trecut şi ieşim în avantaj, mai ales, prin prisma faptului că cei care sunt din 
Hunedoara, şi vizitează Castelul, reprezintă cam 2% din totalul vizitatorilor. De asemenea, am 
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prevăzut o taxă nouă, vrem să facem oficierea cununiilor într-un colţ special amenajat în interiorul 
curţii Castelului. Şi eu şi dl. viceprimar, ne-am asumat să muncim Sâmbăta şi Duminica să facem 
bani pentru Primărie, mai ales datorită faptului că, aceste cununii se pot face pentru orice cuplu, nu 
trebuie neapărat să fie cu domiciliul în Municipiul Hunedoara.” 

 
- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget–aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice–aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură–aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dl. Palc ău Ciprian:  
„Dl. Secretar nu e de acord.”  
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Nu pentru orice cuplu, la asta m-am referit.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Asta ce înseamnă?” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Înţelegeţi foarte bine. Propunerea de Lege a unor senatori, deputaţi şi alte…, să 

vedeţi până unde merge, este să se oficieze şi căsătoria civilă de către Biserică. Scădem de la 20 
mil. la 2 mil, dintr-o dată.” 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Să oficieze Biserica?” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Da, da!” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Şi Primarul?” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Dl. consilieri, când a zis dl. primar orice cuplu, nu orice cuplu.” 
 
Dl. Ladislau Farca ş: 
„Am de făcut un amendament. Aş dori să eliminăm art.19, unde se stabilesc nişte 

limite pentru petreceri, nunţi şi botezuri.” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Să eliminăm, adică reformulează că nu se permit…” 
 
Dl. Ladislau Farca ş: 
„Nu se permite organizarea de petreceri, nunţi şi botezuri în incinta Muzeului 

Corvinilor. Am participat în toamnă la un eveniment organizat de o asociaţie culturală, într-un week-
end şi am constatat atunci, când foarte mulţi turişti au venit şi erau foarte revoltaţi că au plătit biletul 
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şi au venit de departe, că ei vroiau, în general să viziteze aceste săli, care sunt principalele 
obiective. Sala Cavalerilor…”  

 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Nu e doar asta, dar am fost şi eu la o nuntă acolo şi am văzut că se intră cu maşina 

pe pod, cară berea şi prăjiturile cu…” 
 
Dl. Ladislau Farca ş: 
„Iar după un astfel de  eveniment pereţii se impregnează cu miros de fum, de 

mâncare, de tot ce vrei.” 
 
Dl. Mircea Artean:  
„Să schimbăm conţinutul art. 19 cu formularea să se interzică organizarea de 

petreceri, nunţi şi botezuri, interzise.” 
 

Dna. Aranka Takacs:  
„Mi se pare exagerat de mult 30 lei, în vârf de sezon pentru un adult. Mai ales că nu 

oferă prea mult, zic prieteni, cunoştinţe, grupuri care vin şi pe care îi conduc în Castel. E mult, e 
prea mult pentru ce oferă Castelul. Înţeleg venitul local, avem nevoie de nu ştiu ce…” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Unde e asta prevăzut, la ce articol?” 
 
Dna. Aranka Takacs:  
„La art. 5. Mai, Iunie, Iulie, August. Să rămână 20 lei, aşa cum a fost.” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Vreau să vă spun că în lunile de vară, Mai , Iunie, Ilie, August, aproape jumătate din 

primărie se mută la Castel. Pentru fiecare sală trebuie să avem un om, care trebuie să răspundă. 
Sunt totuşi obiecte de patrimoniu. Iarna îi aducem înapoi. Asta este explicaţia pentru care cerem pe 
perioada, deci cine vrea să viziteze Castelul şi nu are bani, să-l viziteze în Aprilie, să-l viziteze în 
Octombrie.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Vă rog să supuneţi la vot amendamentul dl. consilier Farcaş.” 
 
Se supune la vot amendamentul dl. consilier Ladislau Farcaş, care se aprobă în 

unanimitate. 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Amendamentul d-nei. consilier Takacs.” 
   
Dl. Mircea Artean:  
„Amendamentul…” 
 
Dna. Aranka Takacs:  
„La art.5, la adulți să fie 20 de lei…” 
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Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Se bate cu celălalt, dinainte. La art.5, adulţi 30 lei/persoană, să fie 25 lei/persoană, că 

altfel se bate cap în cap cu art.3.” 
 
Dl. Mircea Artean:  
„Dra. consilier, aţi propus un amendament. Formulaţi-l!” 
 
Dna. Aranka Takacs:  
„La art.5, se stabileşte taxă de vizitare la Muzeul Castelul Corvinilor în perioada 

calendaristică Mai, Iunie, Iulie, August, după cum urmează,  adulţi 30 lei/persoană, în loc de 30 lei, 
să fie 20 lei/persoană.” 

 
Dl. Cri șan Ovidiu : 
„25 lei, poate.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Dra. consilier, dacă la art.3 avem pentru Martie, Aprilie, Septembrie 25 lei,…” 
 
Dna. Aranka Takacs:  
„Atunci să se menţină 25 lei.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Aşa! cel mai bine. Supune-ţi la vot, să vedem.” 
 
Se supune la vot amendamentul d-nei. consilier Aranka Takacs, care întrunește 6 

voturi „pentru”(Jane Magaon, Maria Mornea, Aranka Takacs, Mircea Costa, Constantin Rusu, 
Marian Bucaleţ), 2 voturi „împotrivă”(Carollina Radu, Vasile Mureşan), 11 voturi „abţinere”(Florin 
Cazan, Claudiu Voinia, Ovidiu Crişan, Alexandru Mărginean, Ciprian Palcău, Bianca Fărcaş, Robert 
Muzsic, Mircea Artean, Dan Bobouţanu, Ladislau Farcaş, Ion Stamatoiu).  

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Amendamentul nu a fost adoptat.” 

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate. 
Art.5 se aprobă cu 15 voturi „pentru” şi 4 voturi „abţinere”(Aranka Takacs, Marian 

Bucaleţ, Constantin Rusu, Mircea Costa).  
Art.6-21 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.326/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
 
La punctul 3 al ordinii de zi se dă cuvântul (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind  stabilirea taxelor de închiriere a căminelor 
culturale din Boș, Răcăștie și Buituri pe anul 2015. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
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Dl. primar Viorel Arion:  
„Da, aş vrea doar o remarcă să fac, văd că este aşa un val de populism, toată lumea 

vrea să reducă şi să dea pomeni. Compartimentul Financiar a făcut o simulare, ce ar însemna 
bugetul pentru anul viitor, cu normele care s-au dat de la Guvern. Deci, dacă n-am, acum 2 ani de 
zile am avut 220 miliarde pe Investiţii, anul trecut am avut 160 miliarde, pentru la anul avem 5 
miliarde. Deci, luaţi în considerare şi oraşul acesta, pe care dvs. îl reprezentaţi. 5 miliarde de lei 
vechi, investiţi într-un oraş ca Hunedoara, ce înseamnă, ce pot să fac cu 5 miliarde? Ne apucăm şi 
tăiem, dăm şi facem, ca să dăm bine nu ştiu unde. Asumaţi-vă şi responsabilitatea asta! Ce 
înseamnă să investeşti într-un oraş ca Hunedoara? 5 miliarde de lei vechi. Eu ar trebui să fiu primul 
care să fiu populist nu? Care, particip la alegeri. Tăiem tot, facem tot la jumătate, dar avem o 
responsabilitate, totuşi. Veniţi dintr-un mediu, mai ales, mă refer la cei care susţin că sunt de 
dreapta şi votează populist.”    
 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget–aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice–aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură–aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 

 
Dl. Magaon Jane:  
„Data trecută, ştim că s-au propus mai multe cămine şi am spus că ar fi bine să fie 

numai acele care sunt active, nu puteam să aprobăm pentru toate căminele culturale. Ce rugăminte 
aş avea eu? Sunt de acord cu această Hotărâre, numai să se ţină cont pe viitor la bugetul Primăriei, 
dacă acestea sunt funcţionale, măcar cât de cât să mai treacă cineva să mai vadă dacă mai trebuie 
adus un scaun, o bancă, sau ceva în caz că rămân în continuare funcţionale.” 

 
Dl. Mircea Artean:  
„Mulţumesc!” 

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.327/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 4 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind aprobarea contribuţiei lunare de întreţinere 
datorate de beneficiarii, aparţinătorii, susţinătorii şi/sau de reprezentanţii legali ai acestora pentru 
serviciile  furnizate de Unitatea de Asistenţă Medico - Socială ”Părintele  Arsenie Boca” Hunedoara, 
precum şi procedura de stabilire şi de încasare a contribuţiei lunare de întreţinere. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
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Dna. Carollina Radu:  
„Aş vrea să aduc mulţumiri d-nei. Iuliana Manasia pentru modul în care manageriază 

această activitate, eu vreau să vă spun că pot să-i aduc mulţumiri în numele nostru, este un 
manager deosebit de bun, vreau să vă invit să vedeţi ceea ce este acolo, pentru că sunt convinsă 
că mulţi dintre dvs. nu au pus piciorul acolo, deşi, aşa cum s-a spus, suntem direct implicaţi în a 
urmării şi modul în care merg merge acea unitate. Mulțumim felului în care se implică şi calităţii 
deosebite a studiului de caz pe care îl desfăşoară dl. consilieri Bianca Fărcaş şi d-nei. Doctor Diana 
Păcuraru, nu este ușor repet, sunt bolnavi cu probleme deosebite şi ca o propunere pentru viitor, 
deşi ştiţi foarte bine despre ceea ce vorbesc, aş propune, pentru că ştiu că spaţiul permite 
extinderea numărului locurilor de cazare, vă spun ca şi cadru medical, este foarte mare cerere, 
modul de a plasa un pacient undeva într-un loc uitat de lume, pentru că în acest oraş există există 
și alte unități care oferă acestor oameni de vârsta a treia un loc de cazare  şi nici una nu se ridică la 
nivelul calităţii medicale a acestei unități. În măsura în care este posibil, pentru că ştiu că este 
cererea este foarte mare, dacă dna. Iuliana Manasia ne poate spune dacă este de acord să 
extindem numărul locurilor de cazare pentru pacienţi, pentru că cererile sunt foarte mari şi serviciile 
medicale sunt  deosebite de restul…deci nu mai e cazul…ca şi locaţie hotelier, hrană, faptul că, 
încă o dată repet, puţine unităţi sanitare oferă astfel de îngrijiri medicale la o asemenea valoare. 
Mulţumesc! ” 

 
Dna. Iuliana Manasia:  
„Şi eu vă mulţumesc foarte mult dl. consilieri şi dl. primar şi viceprimar care ne acordă 

toată susţinerea. Sigur că am discutat mai ales pe extinderea activităţii la capacitatea care ar putea 
fi, de 120 de paturi. Este amenajat în parte, este renovat, avem şi ceva dotări din sponsorizări şi din 
donaţii, respectiv paturi, noptiere şi urmează să discutăm mai departe să vedem şi vis – a - vis de 
legislaţie cum putem face angajări şi sigur că şi la nivel de Ministerul Sănătăţii s-a discutat această 
problemă…” 
 

Dna. Carollina Radu:  
„Spuneţi-ne ce planuri aveţi pentru viitor pentru că sunt extrem de interesante şi 

dotările medicale pentru medici…” 
 
Dna. Iuliana Manasia:  
„Da, sigur că da am obținut prin donaţii, acum datorită veniturilor proprii şi subvenţiilor 

de la Primăria Hunedoara, am dotat cu aspiratoare medicale, inclusiv cu dispensele acelea care ne 
sunt solicitate, pompe de aspirat, deci foarte multe…”  

 
Dna. Carollina Radu:  
„Şi ecograf aveţi.” 
 
Dna. Iuliana Manasia:  
„Da, absolut, EKG, aparate de oxigen, care sunt portabile, deci se pot deplasa la patul 

bolnavului şi se poate asigura actul medical de calitate înaltă, şi partea de îngrijire asemenea.” 
 
Dna. Carollina Radu:  
„Pentru anul viitor ce proiecte aveţi pentru recuperare, pentru pacienţi?” 
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Dna. Iuliana Manasia:  
 „Pentru anul viitor vrem să dotăm, o să amenajăm mai exact, un spaţiu pentru 

recuperare, pentru exerciţiile de recuperare. Aceasta vrem să realizăm pentru recuperarea 
pacienţilor şi o să vedem, și în domeniul de tehnologie vrem să ridicăm calitatea la un nivel mai 
înalt.”  
 

Dna. Carollina Radu:  
„Ca număr de paturi, sunteţi obligaţi să aveţi şi acest Compartiment de servicii.” 
 
Dna. Iuliana Manasia:  
„Mulţumesc pentru tot sprijinul.” 
 
Dna. Carollina Radu:  
„Noi vă mulţumim.” 
 
Dl. Mircea Artean:  
„Dl. primar.” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Aş vrea să aduc în atenţia consilierilor o propunere pe care o să o facem în şedinţa 

următoare, dacă ne uităm pe statistici, cei care câştigă cel mai mult, sunt pensionarii cu venituri mai 
mari de 1000 lei. Vrem să dezvoltăm Compartimentul de Asistenţă la domiciliu, acel ASIG care îl 
ştiaţi, contracost. Adică să se auto susţină, pentru că sunt oameni care au pensii destul de mari şi 
care sunt dispuşi să plătească să li se facă o injecţie sau, ştiu eu, ceva la domiciliu. Deci eu vă 
spun, nu să subvenţionăm din alte părţi, ci să se auto susţină acest serviciu, de aceea pe lista 
viitoarelor achiziţii, pe lista de investiţii, o să figureze şi un mijloc de transport la domiciliu.” 

 
Dna. Carollina Radu:  
„Dacă îmi permiteţi, chiar este o foarte mare cerinţă şi din partea populaţiei şi pentru 

noi ca şi Spital va fi de mare ajutor, ca după ce externezi pacientul chiar din o secţie de Cronici 
unde poţi să îl ţi un număr mai mare de 12 zile, să beneficieze la domiciliu, de astfel de îngrijiri şi 
Casa de Asigurări are contracte chiar şi cu astfel de firme şi de societăţi care au astfel de personal 
în componenţă, deci se pot face, repet, aceste servicii ca să aibă grijă de starea pacientului, repet 
pentru Spital este o degrevare şi o completare a continuării actului medical, chiar se cer astfel de 
lucruri.” 

 
Dl. Florin Cazan:  
„Dna. Doctor, pentru orice persoană, hai să începem de la copiii…să se poată face…” 
 
Dna. Carollina Radu:  
„Da, dar e vorba de…pentru pacienţii de vârsta a treia, bolnavii cronici, astea sunt 

prevederile Casei, deci nu putem să schimbăm legislația. Îngrijiri la domiciliu paleative sunt una şi 
îngrijiri la domiciliu, sunt două măsuri diferite. Deci Serviciul de Asistenţă medicală este una şi 
îngrijirile paleative sunt două lucruri diferite. Dar Casa decontează serviciul…”   
 

Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea 
pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
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Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.328/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 5 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului costului mediu lunar  și 
contribuția de întreținere datorat  de beneficiarii şi/sau de susţinătorii legali ai acestora pentru 
serviciile furnizate  de Căminul pentru Persoane Vârstnice din  Municipiul Hunedoara. 
                -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.329/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 6 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie).  Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui act adițional la 
Contractul de comodat nr. 3888/22.01.2014, având ca părți Municipiul Hunedoara, Inspectoratul 
Școlar al Județului Hunedoara și Clubul Sportiv Școlar Hunedoara. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.330/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 7 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unor acte adiţionale la 
Contractul de închiriere nr. 194/05.04.2012 şi la Contractul de închiriere nr. 197/07.06.2012 având 
ca părţi Municipiul Hunedoara şi Clubul Sportiv Nautik Hunedoara. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
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Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.331/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 8 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii  prin licitaţie publică a unor 
culoare de înot din cadrul  Complexului Sportiv „Michael Klein” Hunedoara - Bazinul de Înot,  în 
vederea desfăşurării unor activităţi de iniţiere . 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Având în vedere faptul că art. 4 din cadrul proiectului de hotărâre are caracter 

individual (cu privire la persoane) votul va fi secret. Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea 
voturilor şi încheierea procesului-verbal de către comisia de validare.  

Comisia de validare, numită în temeiul art.31, alin.(2), şi art.45 alin.(1) din Legea 
administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, 
aprobată prin Hotărârea nr.120/2012 a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara, în următoarea 
componenţă: 

                   1. Fărcaş Bianca - Magdalena - preşedinte 
2. Radu Carolina - secretar 
3. Takacs Aranka - membru 
4. Noghiţă Luminiţa – Marinela - membru 
5. Muzsic Robert Eugen - membru 

 
                      Procedând la numărarea buletinelor de vot privind stabilirea comisiei în vederea 
organizării şi desfăşurării licitaţiei publice pentru închirierea unor culoare de înot din cadrul  
Complexului Sportiv „Michael Klein” Hunedoara - Bazinul de Înot,  în vederea desfăşurării unor 
activităţi de iniţiere, a constatat următoarele: 
Preşedinte:    Lovasz Bianca – Director Direcţia Venituri; 19 voturi “pentru”             
Membri:         Codrin Mircea Sorin  - Director executiv Direcția economică; 19 voturi “pentru”             
                      Colesniuc Dănuţ – Şef Serviciu Complex Sportiv „ Michael Klein”; 19 voturi “pentru”             
                      Matei Adina - Consilier juridic Compartiment avizare și asistență juridică instituții și 
servicii publice; 19 voturi “pentru”             
                      Rusu Violeta - Șef Birou încasări și inventar 19 voturi “pentru”             
                                                                    

În urma acestor rezultate, comisia în vederea organizării şi desfăşurării  licitaţiei 
publice pentru închirierea unor culoare de înot menţionate mai sus,  este următoarea: 
Preşedinte:              Lovasz Bianca – Director Direcţia Venituri;  
Membri:                  Codrin Mircea Sorin  - Director executiv Direcția economică; 
                              Colesniuc Dănuţ – Şef Serviciu Complex Sportiv „ Michael Klein”; 

         Matei Adina - Consilier juridic Compartiment avizare și asistență juridică instituții 
și servicii publice; 

 Rusu Violeta - Șef Birou încasări și inventar  
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Procedând la numărarea buletinelor de vot privind stabilirea membrilor de rezerv ă a 

comisiei în vederea organizării şi desfăşurării  licitaţiei publice pentru închirierea închirierea unor 
culoare de înot menţionate mai sus, a constatat următoarele: 
Președinte de rezervă:    Combei Anda Luminiţa- Director Executiv - Direcţia de dezvoltare, 
strategii,comunicare; 
Membrii de rezervă:        Popa Anişoara – Director executiv adjunct Direcția economică; 

     Ienciu Maria –Diana – inspector de specialitate Compartiment activități 
sportive; 

        Rusu Ileana – referent Birou încasări și inventar  
         Preda Camelia - consilier juridic Serviciul fond locativ şi relaţia cu asociaţiile 

de proprietari, legislație și acțiuni în instanță 19 voturi 
“pentru”.   

 
 În urma acestor rezultate, comisia de rezerv ă în vederea organizării şi desfăşurării  

licitaţiei publice pentru închirierea unor culoare de înot menţionate mai sus,  este următoarea:                                                                                             
Președinte de rezervă:    Combei Anda Luminiţa- Director Executiv - Direcţia de dezvoltare, 
strategii,comunicare; 
Membrii de rezervă:        Popa Anişoara – Director executiv adjunct Direcția economică; 

        Ienciu Maria –Diana – inspector de specialitate Compartiment activități 
sportive; 

          Rusu Ileana – referent Birou încasări și inventar  
                    Preda Camelia - consilier juridic Serviciul fond locativ şi relaţia cu 

asociaţiile de proprietari, legislație și acțiuni în instanță. 

Art.5-8 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.332/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
 

La punctul 9 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor prezen ți). Proiect de hotărâre privind aprobarea numărului anual şi a statului de funcţii 
pentru asistenţii personali ai  persoanelor cu handicap grav din  Municipiul Hunedoara, pentru anul 
2015. 
              -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.333/2014 se aprob ă în unanimitate. 
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La punctul 10 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării subvenţiei de la bugetul 
local al municipiului Hunedoara pentru activitatea Serviciului de transport public local de persoane 
prin curse regulate în municipiul Hunedoara pentru luna noiembrie 2014. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
 

Dl. primar Viorel Arion : 
”Aici vreau să vă spun că s-a încheiat un audit intern, cine dorește lămuriri o poate 

face de la compartimentul de audit intern. Vreau să solicit în prezența dvs. în mod imperativ d-lui 
Baloșin ca de la anul să contacteze un ajutor extern, ca să nu mai existe discuții cum că consilierii 
sunt puși să voteze ceva ce nu e în regulă.” 
 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 

 
Dna Mornea Maria:  
„Iar o să spuneți că 51.000…au scăzut ceva cheltuielile, dar au scăzut și veniturile, 

față de luna octombrie. Mai spun că rectificarea a fost făcută de persoana din primărie, de dna 
director, încadrarea în cheltuieli este ok, problema care se pune este că suma este totuși foarte 
mare, trebuie făcut ceva pentru reducerea acestor sume, sau pentru rezolvarea într-un fel sau altul 
de către consiliul local, de către noi, a acestei supape, apropo de populism.” 

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă cu 14 voturi „pentru” şi 5 voturi „abţinere”(Constantin Rusu, Maria 

Mornea, Jane Magaon, Ciprian Palcău, Victor Bucaleţ). 
Hotărârea nr.334/2014 se aprob ă cu 14 voturi „pentru” şi 5 voturi 

„ab ţinere”(Constantin Rusu, Maria Mornea, Jane Magaon, Ciprian Palc ău, Victor Bucale ţ). 
 

La punctul 11 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor prezen ți). Proiect de hotărâre privind înființarea Muzeului de Arheologie, Istorie și 
Etnografie Hunedoara, precum și aprobarea structurii organizatorice - organigrama, a numărului de 
personal, a statelor de funcții și a Regulamentului de organizare și funcționare al muzeului. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
 

Dl. primar Viorel Arion : 
”Aș vrea ca dl. Tincu, foarte scurt, în două minute să explice despre ce este vorba.” 

 
Dl. Tincu Sorin:  
”Este vorba de împărțirea actualei structuri a ceea ce este Muzeul Castelul Corvinilor 

în două entități, nu presupune o mărire a personalului. Faptul că din 2009 nu mai putem face nici un 
fel de cercetare datorită unor probleme de ordin juridic, afectează atât patrimoniul orașului cât și 
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aspectul financiar. Toate cercetările efective de pe raza municipiului Hunedoara sunt efectuate de 
un alt muzeu. Asta însemnând o migrare a patrimoniului din oraș spre Muzeul din Deva, în cazul 
nostru. Precum și o migrare a acestor venituri care din Hunedoara se duc la Deva, venituri care pot 
fi folosite în varii direcții, în expoziții, la îmbunătățirea calității actului de vizitare a Muzeului 
Corvinilor. Va fi o structură principală, Castelul Corvinilor focusată pe turism, eveniment și cealaltă 
pe Muzeu arheologie istorie și etnografie focusată pe cercetare, conservare, restaurare și punere în 
valoare. Secția de relații cu publicul a muzeului acesta va asigura ceea ce înseamnă activitatea de 
ghidaj în interiorul Castelului. Vor fi 6 muzeografi care asta vor face, raportându-se evident la 
programul de funcționare a Castelului.” 
 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 

 
Dl. Magaon Jane:  
”Așa cum s-a spus, era nevoie de acest muzeu, pentru că eu sunt unul dintre oamenii 

pățiți al acestui oraș, nu era suficient că se plătesc foarte mulți bani la acești arheologi care până la 
urmă nu știu ce făceau de la Deva la Hunedoara, dar nici nu făceau nimic și ne opreau din lucru, 
mai mult de atât, perioada lor dura 2-3 luni de zile ca să obțin un aviz de la ei. Cred că dacă sunt 
aici la noi în municipiul Hunedoara, acest muzeu va crește și valoarea muzeului, dar în primul rând 
vor fi ajutați și primăria și societățile care lucrează pe teritoriul municipiului Hunedoara, ca să 
meargă treaba mult mai bine și mai repede. Atât am avut de spus.” 

 
Dna Mornea Maria : 
”Este super, dar am de făcut două amendamente. La statul de funcții vreau să nu fie 

un restaurator debutant și bibliotecar debutant să se clarifice valoarea acestor persoane….” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă 
 
Dl. Tincu Sorin:  
”…trebuie să fim realiști Hunedoara nu este un punct atractiv pentru specialiști, din 

potrivă specialiștii migrează, nu mă refer strict la muzeu.” 
 
Dna Mornea Maria : 
”…aș fi vrut ca salarizarea să fie mai….dar dacă spuneți că nu există.” 

 
 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-6 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.335/2014 se aprob ă în unanimitate. 
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La punctul 12 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor prezen ți). Proiect de hotărâre privind aprobarea  planului anual de acţiune privind 
serviciile sociale al Direcţiei de Asistenţă Socială aflată în subordinea Consiliului Local al 
Municipiului Hunedoara. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.336/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 13 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor prezen ți). Proiect de hotărâre privind aprobarea menţinerii reţelei şcolare a unităţilor 
de învăţământ preuniversitar de stat din raza teritorială a Municipiului Hunedoara, pentru anul şcolar 
2015-2016. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 

 
Dl. Voinia Claudiu : 
”Aș vrea să vă prezint punctul meu de vedere privind structura învățământului 

preuniversitar. În 1989 erau 4 licee în Hunedoara și 12 școli generale care aveau pe lângă ele și 
școli primare, după aceea în anii următori din anul 2000 am mai făcut un liceu teoretic în oraș, al 
cincilea liceu și s-au închis două școli generale. Școala nr.1 pe care chiar eu am predat-o către 
primărie și școala nr. 10. În condițiile în care nr. de copii a scăzut aproape la jumătate. În 1989, se 
lucra în școlile gimnaziale în dublu schimb, schimb de dimineață și schimb de după masă. Mă bucur 
că se i-a hotărârea de a menține această rețea, deși e clar, alte unități administrativ-teritoriale de 
exemplu Deva, de anul trecut a acționat în privința eficientizării rețelei școlare, iar dacă luăm 
această decizie, ne luăm implicit și obligația de a finanța și întreţine spațiile pe care hotărâm că le 
păstrăm.” 

 
Dl. Cri șan Ovidiu : 
”Închiderea sau comasarea unor școli cum se poate face?” 
 
Dl. Voinia Claudiu : 
”Doar de doi ani de zile primăriile au dreptul să intervină pe reţeaua şcolară, până 

acum doi ani era acel sistem pe Ministerul Educaţiei, Inspectoratul Şcolar. De doi ani de zile noi ca 
şi primărie, vedeţi că intră în Consiliul local propunerea de menţinere, păstrare sau restrângerea 
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reţelei şcolare, bine-înţeles pe criterii obiective. Se poate face cu avizul nostru al Consiliului local şi  
cu un aviz conform de la Inspectoratul Şcolar. Propunerile vor trebui puse în dezbaterea 
municipiului, pentru că afectează mai multe persoane. Noi în oraş avem două licee teoretice, două 
tehnice şi unul economic, ar trebui şi diversificarea lor.” 

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.337/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 14 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind  stabilirea compensațiilor în bani acordate 
voluntarilor pentru timpul efectiv de lucru prestat la intervenții  și la celelalte activități prevăzute în 
programul Compartimentului Voluntar pentru Situaţii de Urgență. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.338/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
 La punctul 15 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului 
Local al Municipiului Hunedoara nr.90/2013 privind aprobarea încheierii între Municipiului 
Hunedoara şi Consiliul Judeţean Hunedoara  a contractului de administrare a  sectorului de drum  
cuprins între Km 7+590 – Km 10+090 din drumul judeţean DJ 687 Sântuhalm – Hunedoara – Călan, 
sector situat în intravilanul Municipiului Hunedoara pentru realizarea în mod unitar a lucrărilor de 
reabilitare cu finanţare din fonduri nerambursabile. 

-   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.339/2014 se aprob ă în unanimitate. 
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La punctul 16 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Anexei nr.3 din 
Hotărârea Consiliului local al municipiului Hunedoara nr.27/2011 privind aprobarea structurii 
organizatorice - organigrama, a numărului de personal şi a statului de funcţii pentru aparatul de 
specialitate al Primarului municipiului Hunedoara si a Serviciilor Publice subordonate Consiliului 
local al municipiului Hunedoara, precum si Regulamentului de Organizare şi Funcţionare al Direcţiei 
Politia Locala, cu modificările și completările ulterioare. 

-   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.340/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 17 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Anexei nr.1 din 
Hotărârea Consiliului local nr.121/2011 privind aprobarea Regulamentului de organizare şi 
funcţionare a Serviciului Public Administraţia Pieţelor, Târgurilor şi Oboarelor,  Regulamentului de 
funcţionare a Pieţei Obor, Regulamentului de funcţionare a Complexului Comercial Dunărea, cu 
modificările și completările ulterioare. 
                -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
 

Dl. primar Viorel Arion : 
„Aş vrea săi dau cuvântul dnei directoare.” 
 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„Vreau să vă spun că la ora actuală extrasul de cont din data de 19.12.2014 figurăm 

cu suma de 313.792, toate facturile sunt achitate la zi pe luna decembrie şi intrăm cu o datorie de 
574 de mii, facturi neachitate către Proserv din octombrie 2013.” 

 
Dl. Cri şan Ovidiu : 
„Dunărea este pe pierdere, de 70 de mii pe an.” 
 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„O factură la Proserv la Dunărea este de 30 de mii şi la Piaţa Obor de 32 de mii, sunt 

cam la fel.” 
 
Dl. Cazan Florian : 
„În ce constă serviciile?” 
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Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„În curăţenia generală. Există un contract cu dânşii, semnat, eu în 40 şi ceva de zile 

de când sunt acolo, am făcut controale şi dimineaţa la ora 6 fără şi seara, am constatat că şi 
oamenii Proservului cât şi ai mei, se face o risipă extraordinară, la complexul Dunărea se face o 
curăţenie extraordinară, se spală covoare se face duş, deci nici acasă nu se face aşa. Am luat 
măsuri, am închis băile, cheile sunt la mine, deci a trebuit să iau anumite măsuri ca să…” 

 
Dl. Cazan Florian : 
„Dar ce fac? Mătură şi spală?” 
 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„Mătură şi spală, da. Aşa e contractul. Facturile sunt aceleaşi în fiecare lună, în plus 

sau în minus 30 de mii la Dunărea, 32 de mii pe Obor. 62 de mii pe lună sunt facturile către 
Proserv.” 

 
Dl. primar Viorel Arion : 
„Discutăm de altceva, ce propunem?” 
 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„Facturi mari am avut şi la curent, am analizat şi facturile de la curent, le-am luat pe 

toate în calcul, de aceea am solicitat să…” 
 
Dl. primar Viorel Arion : 
„Ieri am discutat cu consilierii care au venit, venim cu propunerea să scoatem 

Complexul Dunărea la licitaţie, poate că-l concesionează cineva, iar piaţa Obor care este pe plus şi 
întotdeauna a fost pe plus să o trecem în subordinea Consiliului local, s-o finanţăm şi să 
modernizăm piaţa, după care să revină din nou să se autofinanţeze.” 

 
Dl. Cazan Florian : 
„Dl. primar, sunt de acord, dar de ce plătim facturile astea de 6 ani încoace? O 

curăţenie într-o piaţă cu 30 de mii pe lună este exagerat, şi au fost de 40 de mii pe lună şi de 50 de 
mii, ani de zile.” 

 
Dl. Cri şan Ovidiu : 
„Nu putem să închidem pe perioada iernii de la 1 noiembrie şi până la 1 aprilie piaţa 

Dunărea?” 
 
Dl. viceprimar Bobou ţanu Dan : 
„Nu.” 

 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„Sunt chiriaşi sus. Oricum vă spun foarte clar, nici un contract de închiriere pe 2015 nu 

va mai fi făcut până nu vor plăti la zi ceea ce au. Fără intervenţii, fără discuţii, fără nimic, nu mai fac 
nici un contract până nu plătesc tot ce au. La ora actuală am în cont 313, banii aceştia sunt.” 

 
Dl. Cri şan Ovidiu : 
„Dna directoare dvs. vorbiţi de,…. în general, noi vorbim numai de Dunărea, acum.” 
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Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„Eu vorbesc în general pentru că Obor o ţine pe Dunărea.” 
 
Dl. Cri şan Ovidiu : 
„De ce nu închideţi Dunărea pe perioada iernii, nu mai cheltuiți bani cu nemiluita.” 
 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„Ca să închid Dunărea pe perioada iernii, asta înseamnă să nu mai fac nici un contract 

de închiriere la partea de sus, magazinele care sunt, nu e vorba de producători şi comercianţi. Eu 
nu aș vrea să o închid, aș vrea să-i găsesc o altă utilitate, aș vrea să mă înțelegeți.” 

 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă 
 
Dl. Artean Mircea : 
”Am înțeles, dacă mai aveți ceva de spus la Nota de fundamentare, motivele pentru 

care ne-ați supus acest proiect .” 
 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„Am și uitat, am văzut că nici tarife pe teren nu au crescut din 2009, din contră am 

venit cu ele scăzute, nu am avut de unde să scot un profit mai mare de atât, decât că acum pur și 
simplu am pus biciul pe ei și nu le mai închei contracte… atât am putut să fac în 40 de zile.” 
 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dl. Cri șan Ovidiu : 
”Dacă într-o afacere, avem două activități într-o activitate și una creează pierderi și 

una are profit, asta vinde-o, sau recreeaz-o pe profit, sau măcar pe zero, ori o închizi 6 luni de zile 
sau 4 luni de zile, că nu contează că sunt venituri acolo, ori dacă nu, atunci concesioneaz-o, sau 
vinde-o la cineva să facă sală de nunți sau altceva.” 

 
Dl. Muzsic Robert : 
”Nu poate să-i schimbe destinația.” 
 
Dl. Cri șan Ovidiu : 
”Dacă nu poate, mai bine închideți-o. Vreau să vă spun, ca principiu, deci dacă 

creează un prost profit Dunărea, dacă Oborul îl mâncăm cu Dunărea nu contează că există 
remușcări, că și mie îmi pare rău că Parc Place acum este mort, acum pun bani 10 miliarde și îl 
refac, sau îl închid, sau îl dau înapoi, fac ceva. Eu propun să se închidă Dunărea pe perioada iernii, 
pentru că creează pierderi, în fiecare lună e pe minus, și doi la mână să se scoată la licitație la 
vânzare, dar dacă nu se schimbă obiectul de activitate, omul nu vine acolo să facă același obiect de 
activitate, că nu e rentabil.” 
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Dna Mornea Maria:  
”Problema mea este următoarea, serviciul public trece, practic tot ceea ce înseamnă 

piețe trece ca să fie finanțat de către primăria Hunedoara. Datoriile pe care le are la ora actuală, 
doamna are dreptate are 574.552 la Proserv dar mai are 475.679 , în total 1.050.231, 50% din chirii, 
această sumă se suportă tot de la consiliul local, iar dacă nu aveți de unde să o dați….” 

 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„…cum v-am spus mai înainte că s-au încasat bani și în data de 19.12.2014, figurez 

cu 313.792 pe plus, asta v-am spus puțin mai devreme.” 
 
Dna Mornea Maria:  
”…ziceți așa: având în vedere cele prezentate mai sus serviciul înregistrează restanțe 

la obligația de plată la bugetul local, 50% din chirii, asta însemnă că nu ați dat la bugetul local 
475.679,06 lei, care este o datorie a voastră, pentru că 50% e al dvs. și 50% trebuie să dați la 
bugetul local și 574.551 sunt arieratele care le considerăm tot în bugetul primăriei. În condițiile în 
care preluăm arierate, obligații, așa zice raportul, dacă e greșit în raport greșesc și eu.” 

 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„La ora actuală 19.12.2014, v-am spus exact cum stă situația, raportul e făcut mai 

demult, acum am 313.792 bani în cont la ora actuală.” 
 
Dna Mornea Maria:  
”Ați achitat la primărie…” 
 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„Exact.” 
 
Dna Mornea Maria:  
”Ok.” 
 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„…și toate facturile ….” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ță-Buganriu : 
 ”Dna directoare, am rugămintea nu mai interveniți în timpul discuției.” 
 
Dna directoare Ferenczi Mihaela : 
„Îmi cer scuze.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ță-Buganriu : 
 ”Când vă dă președintele de ședință cuvântul.” 
 
Dna Mornea Maria:  
”Ținând cont de aceste sume care trebuie preluate și plătite din bugetul local, și ținând 

cont de faptul că dl. primar a spus că vom împărți piața Dunărea separat și piața Obor separat, 
spun că deocamdată această hotărâre practic nu ar trebui adoptată, pentru că în condițiile acestea 
este  preluată finanțarea atât pentru piața Dunărea cât și pentru piața Obor. În momentul în care 
vom prelua serviciul public va fi sub subordinea consiliului local Hunedoara finanțat integral din 
bugetul local, și venim și zicem că activitatea serviciului se constituie din regulamentul de 
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funcționare al pieței Obor al complexului Dunărea, deci înseamnă că noi preluăm practic și Dunărea 
și piața Obor aflate în subordinea primăriei și vom finanța în continuare aceste piețe. Parcă era 
vorba că se despart cele două.” 

 
Dl. Artean Mircea : 
”După ce se vor desparte nu le vom mai finanța, până atunci se finanțează.” 
 
Dl. Mureșan Vasile : 
”În această discuție vreau să spun câteva cuvinte. Suntem de acord cu dl. consilier 

Crișan dânsul gândește ca și un privat, nu ar trebui să gândească așa, noi suntem administrație 
publică și facem servicii de marcare, servicii fără plată și taxele pe care le încasăm nu sunt un preț 
pentru serviciile pe care le facem, eu cred că știți treaba asta, și nu fiecare activitate e rentabilă și 
trebuie să gândim pentru fiecare punct de activitate, pe total trebuie să avem un buget echilibrat, 
dar nu merge să gândim activitatea unei administrații pe activitatea unui privat, că noi deservim o 
comunitate și piața Dunărea, știți că este necesară în zona respectivă, de aceea eu susțin proiectul 
acesta de hotărâre.” 

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă cu 18 voturi „pentru” şi 1 vot „abţinere”(Maria Mornea). 
Art.4 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.341/2014 se aprob ă cu 18 voturi „pentru” şi 1 vot „ab ţinere”(Maria 

Mornea).  
 
La punctul 18 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind  aprobarea prelungirii duratei contractelor de 
închiriere având ca obiect bunurile aflate în domeniul public al municipiului Hunedoara şi date în 
administrarea Serviciului Public Administraţia Pieţelor, Târgurilor şi  Oboarelor din municipiul 
Hunedoara. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.342/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 19 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor prezen ți). Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special împuternicitului 
Consiliului Local  al Municipiului Hunedoara în Adunarea Generală a Asociaţilor la S.C. ECO SID 
S.R.L. Hunedoara. 
              -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
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- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 

 
Dna Mornea Maria : 
”Ținând cont de faptul că de atâta vreme spun că societățile de interes public printre 

care sunt și aceste societăți care sunt cu capitalul consiliilor locale, este obligatoriu să fie auditate. 
Propun un amendament la art.1, punctul 2 să aprobe revocarea și eliberarea din calitatea de cenzor 
a domnului Radu Mircea Laurențiu și… activități de contractare a unui auditor.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ță-Buganriu : 
 ”Ca să nu lungim discuțiile, ieri am fost întrebat, nu cunoșteam problema, există 

Ordinul nr.3055/29.10.2009 pentru aprobarea Reglementărilor contabile conforme cu directivele 
europene, actualizat începând cu data de 07.01.2014. Aceste societăți trebuie să îndeplinească 
cumulativ 3 condiții: persoanele juridice care la data bilanțului depășesc limitele a două dintre 
următoarele 3 criterii, denumite în continuare criterii de mărime…” 

 
Dna Mornea Maria : 
”…adică cifra de afaceri și așa mai departe, citiți mai departe, dl. secretar.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ță-Buganriu : 
 ”Da, citesc: total active: 3.650.000 euro; - cifra de afaceri netă: 7.300.000 euro;   - 

număr mediu de salariaţi în cursul exerciţiului financiar: 50. Obligațiile de auditare a situațiilor 
financiare anuale, Legea contabilității. Societățile comerciale/ companiile naționale, regiile 
autonome, institutele naționale de cercetare-dezvoltare, societățile cooperatiste și celelalte 
persoane juridice au obligația să organizeze și să conducă contabilitate financiară potrivit prezentei 
legii.  

Acum art. 34, alin 2 din Legea contabilității, republicată: persoane juridice de interes 
public, instituțiile de credit, ceea ce a citit ieri dl. Crișan, dar a citit prea repede și nu am putut să mă 
dumiresc, instituțiile financiare nebancare definite potrivit reglementărilor legale înscrise în registrul 
general, societățile de asigurare-reasigurare și interes-reasigurare, entitățile autorizate, 
reglementate și supravegheate de comisia de supraveghere a sistemului de pensii private, 
societățile de investiții financiare, societățile de administrare a investițiilor și organismelor de 
plasament colectiv, autorizate, analizate de comisia națională a valorilor imobiliare, societățile 
comerciale ale căror valori mobiliare sunt admise la tranzacționarea pe o piață reglementată, 
companiile și societățile naționale, persoanele juridice care au aparținut unui grup de societăți și 
intră în perimetrul de consolidare de către o societate mamă care aplică standardele. Părerea mea 
este că nu este obligatoriu.”         

 
Dna Mornea Maria : 
”Dl. secretar citiți vă rog mai jos.”   
 
Dl. secretar Aurel Ra ță-Buganriu : 
 ”Mai jos, nu am.”   
 
Dna Mornea Maria : 
”…acolo vine și spune: societăți comerciale cu capital integral sau parțial de stat, au 

obligația să…deci mai jos.” 
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Dl. primar Viorel Arion : 
”Dna Mornea, ca să nu ne mai întoarcă Prefectura, haideți să votăm așa și agreăm de 

comun acord…” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ță-Buganriu : 
 ”Mă scuzați dl. primar, părerea mea este că amendamentul dnei Mornea constituie 

obiectul unui alt proiect de hotărâre, nu a acestui proiect. O altă adunare generală și se poate pune 
în ianuarie. Nu vă contrazic în totalitate dna Mornea, dar e alt proiect de hotărâre.” 
 

Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea 
pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 

 
Titlul hotărârii se aprobă cu 18 voturi ”pentru” și un vot ”abținere”(Mornea Maria). 
Art.1 se aprobă cu 18 voturi ”pentru” și un vot ”împotrivă”(Mornea Maria) 
Art.2-3 se aprobă cu 18 voturi ”pentru” și un vot ”abținere”(Mornea Maria) 
Art.4 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.343/2014 se aprob ă 18 voturi ”pentru” și un vot ”ab ținere”(Mornea 

Maria). 
 
La punctul 20 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului 
local nr.118/2010 privind acordarea unui mandat special împuternicitului Consiliului Local  al 
Municipiului Hunedoara în Adunarea Generală a Asociaţilor la S.C. ECO SID S.R.L. Hunedoara. 
              -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dna Mornea Maria : 
”Aceeași problemă pe care am spus-o de fiecare dată, consider că această hotărâre 

nu respectă condițiile pentru a fi aprobată întrucât în momentul în care terenul respectiv a intrat în 
capitalul social al societății el s-a încadrat ca atare. În momentul în care se face această trecere de 
la societate la Primărie fără a se realiza acel transfer legal respectiv vânzarea, compensarea cu 
reducerea capitalului social, consider că nu este în regulă. Tot reglementăm… vine și spune că nu 
poți să recunoști o cheltuială fără un venit. În momentul în care reduc patrimoniul acestei societăți  
cu terenul respectiv ar trebui să am și un venit. Nu am de ales. De aceea voi fi împotrivă.” 

 
Dl. Artean Mircea : 
”Deci este o ..bănuiesc că din punct de vedere juridic nu este în regulă, dna consilier.”  
 
Dna Mornea Maria : 
 ”Și contabil. Deci juridic și contabil.” 
 
Dl. Artean Mircea  : 
 ”Domnule director ne puteți da o lămurire.” 
 



32 
 

Dl. director Nicolae Balo șin:  
”Pot să lămuresc care este situația cu acest teren. Acest teren, în 2010 a fost făcută o 

diminuare de capital la SC EcoSid și a fost solicitat de Primărie. La fel ca și celelalte 20 de ha pe 
care se face ecologizarea astăzi. Au fost două parcele: una de 20 de hectare si cea de care vorbim 
de 8,7 hectare. Ea este operată în Registrul Comerțului în capitalul social la SC EcoSid. Nu mai 
face parte din terenul societății EcoSid. Este trecut la Primărie..din câte știu eu..nu vreau să.. știu că 
nu s-a făcut întabularea pe Primărie, terenul nu mai este al societății.” 

 
 Dl. Constantin Rusu : 
 ”Asta este foarte important. Întabularea. S-a dus la Cartea Funciară hotărârea de 

diminuare a capitalului social și încheierea de la Registrul Comerțului prin care a fost luat act de 
asta?„ 

 
Dl. director Nicolae Balo șin:  
 „Deci EcoSid-ul și-a făcut toate..„ 
 
Dl. Constantin Rusu : 
”Nu v-ați făcut-o. Dacă nu ați depus-o la Cartea Funciară nu v-ați făcut datoria.”  
 
Dl. director Nicolae Balo șin:  
”Deci el nu mai face parte din capitalul social al societății.” 
 
 Dl. Constantin Rusu : 
”Mergeți până la capăt. Cartea funciară este oglinda proprietății. Acolo discutăm de 

proprietate.” 
 

   Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 
poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă 

 
 Dl. director Nicolae Balo șin:  
”Deci noi din partea noastră, EcoSid-ul la vremea respectivă și-a făcut datoria.”      

 
Dl. Constantin Rusu:  
”Dar nu mai trebuie HCL. Operează în temeiul legii devine proprietate. Operează o 

restabilire a situației anterioare de Carte Funciară dacă diminuezi capitalul social. Deci dacă am 
diminuat capitalul social și am înregistrat asta la Registrul Comerțului îl dau întabult la Cartea 
funciară.” 

 
Dl. viceprimar Bobou ţanu Dan : 
”Da este înregistrată la Registrul Comerțului?” 
 
Dl. Constantin Rusu:  
„Se spune că este.”  
 
Dl. Ladislau Farca ș:  
”Este depus la Cartea Funciară. Am depus actele la Cartea funciară.” 
 
Dl. Constantin Rusu:  
„Este?” 
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Dl. Ladislau Farca ș:  
”…și ni s-a spus că toate actele sunt ok mai puțin faptul că nu s-a stabilit în ce 

domeniu al Primăriei intră. Dacă e în domeniul privat sau public.” 
 
Dl. Constantin Rusu:  
”Asta este. Era al doilea aspect.” 
 
Dl. primar Viorel Arion : 
”Vorbește și notarul Farcaș. Vorbește că de aceea ești notar.” 
 
Dl. Constantin Rusu:  
”Era al doilea aspect. Dacă îmi permiteți. Numai puțin. Al doilea aspect aici. Aș vrea să 

lămurim. Iar al doilea aspect e schimbarea din domeniul public în domeniul privat. Asta este o altă 
mâncare de pește.” 

 
Dl. Ladislau Farca ș:  
”Nu e schimbat. Când s-a preluat terenul cum s-a preluat în care domeniu.”       

       
Dl. Constantin Rusu:  
”Aici este foarte..Noi am mai discutat chestiunea aceasta. În momentul în care a fost 

inclus în capitalul social ce destinație avea. Domeniu public sau domeniu privat?” 
 
Dl. Ladislau Farca ș:  
”Nu putea fi decât în domeniu privat ..deci privat.” 
 
Dl. Constantin Rusu:  
”Ce era scris în Cartea funciară?” 
 
Dl. Artean Mircea  : 
”Domnul consilier să o ascultăm pe doamna Rusu.” 
 
Dna. Violeta Rusu : 
”Conform legislației terenurile din domeniul public sunt intangibile, insesizabile, 

inalienabile. Deci ca să intre în capitalul social al unei societăți era clar că era în domeniul privat. Și 
atunci în momentul în care se întoarce înapoi în patrimoniul Primăriei normal se întoarce înapoi în 
domeniul privat. Asta clarificăm noi prin acest proiect de hotărâre, pentru că în 2010 în hotărârea 
respectivă nu s-a specificat domeniul public sau domeniul privat al Municipiului. Asta clarificăm. Că 
intră în domeniul privat al Municipiului.” 

 
Dl. Constantin Rusu:  
”Ca să clarificăm. Dacă Cartea funciară mi-a dat încheiere de respingere pe motivul 

acesta puteam să facem contestație care se soluționa de Oficiul de Cadastru de la Deva. Dacă 
respingea contestația și Oficiul de Cadastru de la Deva aveam opțiunea instanței. Instanța preciza 
atunci. Noi nu putem încadra.. să precizăm noi.”  
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu poate 
reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 
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Dl. Constantin Rusu:  
”Nu poți să intri cu domeniul public în capitalul social al unei societăți private.” 

 
Dl. Artean Mircea  : 
”Vă mulțumesc frumos pentru intervenții. Trecem la vot.”  
 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
 

Titlul hotărârii se aprobă cu 18 voturi ”pentru” și un vot ”împotrivă”(Mornea Maria). 
Art.1-2 se aprobă cu 18 voturi ”pentru” și un vot ”împotrivă”(Mornea Maria) 
Art. 3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.344/2014 se aprob ă 18 voturi ”pentru” și un vot ”împotriv ă”(Mornea 

Maria). 
 

 
La punctul 21 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării, în condițiile legii, a 
terenurilor în suprafaţă totală de 283 mp, situate în str. Constantin Dobrogeanu Gherea, aflate în 
domeniul privat al municipiul  Hunedoara, precum și a Raportului de evaluare a terenurilor. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-7 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.345/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 22 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre pentru stabilirea alocaţiei zilnice de hrană și a costului 
mediu lunar de întreţinere pe anul 2015 pentru copii înscrişi la Creşa  „Căsuţa cu Pitici” din 
Municipiul Hunedoara . 

    -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dna Mornea Maria : 
”Întrebarea mea este că în Rețeaua școlară, sunt celelalte grădinițe nu este cuprinsă 

această…..” 
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Dl. secretar Aurel Ra ță-Bugnariu : 
”Este Creșa….” 

 
Dna Gruin țan Adriana : 
”Creșa aparține de Consiliul local și nu este cuprinsă în nici o rețea. Este fosta Creșă a 

spitalului, a fost preluată de Consiliul local.”  
 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-6 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.346/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 23 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie).  Proiect de hotărâre privind aprobarea concesionării   prin licitaţie publică 
a  terenului în suprafaţă de 126 mp situat în  municipiul Hunedoara, bulevardul Dacia, înregistrat în 
C.F. Hunedoara nr. 60430, nr. cadastral 2032/108/A, aflat în domeniul privat al municipiului 
Hunedoara . 

    -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 

 
Dl. Palc ău Ciprian : 
”Vreau să fac un amendament la preț, de la 6 lei/mp la 35 lei/mp, la art.3.” 
 
Se supune la vot amendamentul dl. consilier Palcău, care se aprobă în unanimitate. 
 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate. 
Art.5 Având în vedere faptul că art. 5 din cadrul proiectului de hotărâre are caracter 

individual (cu privire la persoane) votul va fi secret. Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea 
voturilor şi încheierea procesului-verbal de către comisia de validare.  

Comisia de validare, numită în temeiul art.31, alin.(2), şi art.45 alin.(1) din Legea 
administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, 
aprobată prin Hotărârea nr.120/2012 a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara, în 
următoarea componenţă: 

1. Fărcaş Bianca - Magdalena - preşedinte 
2. Radu Carolina - secretar 
3. Takacs Aranka - membru 
4. Noghiţă Luminiţa – Marinela - membru 
5. Muzsic Robert Eugen - membru 
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                      Procedând la numărarea buletinelor de vot privind stabilirea comisiei în vederea 
organizării şi desfăşurării  licitaţiei publice pentru concesionarea terenului în suprafaţă de 126 mp, 
situat în  municipiul Hunedoara, bulevardul Dacia, înregistrat în C.F. Hunedoara nr. 60430, nr. 
cadastral 2032/108/A, aflat în domeniul privat al municipiului Hunedoara,, a constatat următoarele: 
 
−   Oprişiu Corina Violeta – Director  executiv, Direcţia Amenajare Teritoriu                                    

Patrimoniu şi Urbanism – preşedinte 19 voturi “pentru”             
− Popa Aurelia Anişoara – director executiv adjunct – Direcţia economică   –     membru 19 voturi 

“pentru”             
− Bilei Lucian – şef birou Urbanism – membru 19 voturi “pentru”             
− Preda Camelia – consilier juridic Serviciul Fond Locativ - membru  19 voturi “pentru”             
− Săucă Ștefan – Serviciul fiscal municipal – membru 19 voturi “pentru”             
− Mureşan Vasile - consilier local – membru 19 voturi “pentru”             
− Matei Adina - consilier juridic Direcţia Juridică-secretar cu drept de vot în cadrul       comisiei 19 

voturi “pentru”             
                                                                    

În urma acestor rezultate, comisia în vederea organizării şi desfăşurării  licitaţiei 
publice pentru concesionarea terenului menţionat mai sus,  este următoarea: 

 
− Oprişiu Corina Violeta – Director  executiv, Direcţia Amenajare Teritoriu                                                  

Patrimoniu şi Urbanism – preşedinte; 
− Popa Aurelia Anişoara – director executiv adjunct – Direcţia economică   –     membru; 
− Bilei Lucian – şef birou Urbanism – membru; 
− Preda Camelia – consilier juridic Serviciul Fond Locativ - membru ; 
− Săucă Ștefan – Serviciul fiscal municipal – membru; 
− Mureşan Vasile - consilier local – membru; 
− Matei Adina - consilier juridic Direcţia Juridică-secretar cu drept de vot în cadrul comisiei. 

Art.6-8 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.347/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctual 24 dl. consilier Cri șan Ovidiu nu particip ă la vot. 
 
La punctul 24 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractelor de 
închiriere având ca obiect spaţiile cu altă destinaţie decât locuinţă şi terenurile, aflate în domeniul 
public şi privat al municipiului Hunedoara. 
              -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
A părăsit sala de şedinţă dl. consilier Ovidiu Crişan, numărul consilierilor locali prezenţi 

este de 18 în momentul de faţă. 
 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
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Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.348/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
A sosit în sala de şedinţă dl. consilier Ovidiu Crişan, numărul consilierilor locali 

prezenţi este de 19 în momentul de faţă. 
 

La punctul 25 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului 
Local nr. 303/2014 privind stabilirea taxelor şi tarifelor pentru utilizarea spaţiilor cu o altă destinaţie 
decât locuinţă şi pentru folosirea terenurilor aflate în administrarea Consiliului Local şi a altor 
instituţii publice, pe anul 2015  
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
 

Dl. primar Viorel Arion : 
”Începând de anul viitor o să preluăm noi ca și consiliu administrarea patinoarului, ca 

să nu mai avem discuții cu EcoSid-ul, cine plătește curentul, și aveți la art. 5 fostul sediu Bank Post 
a fost scos de două ori la licitație, nu s-a prezentat nimeni și vrem să-l transformăm într-o sală de 
conferință. La Institut se plătește 50 euro pe oră, noi ne-am gândit la 40 de euro.” 

 
- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.349/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 26 dna consilier Takacs Aranka nu partic ipă la vot. 
 
La punctul 26 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind  acordarea de scutiri la plată impozitului pe 
clădire  pentru imobilul situat în Municipiul Hunedoara, str. Timotei Cipariu , nr.29, proprietatea 
Asociaţiei Corvin Savaria Tarsasag. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii, la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate.    
Hotărârea nr.350/2014 se aprob ă în unanimitate. 
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La punctul 27 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind acordarea de scutiri la plată impozitului pe 
clădire  pentru  imobilul situat în municipiul Hunedoara, Bd.1848 , Nr.19B, proprietatea Fundaţiei 
Misionar Crestina Iosua.  
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.351/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 28 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Consiliului Local al Municipiului Hunedoara în Adunarea Generală a ASOCIAŢIEI 
DE DEZVOLTARE INTERCOMUNITARĂ AQUA PREST HUNEDOARA.    
              -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dna Mornea Maria : 
”Se mandatează dl. Nimu să aprobe prețurile și tarifele la serviciile publice, dar nu știm 

ce prețuri și tarife aprobăm. Discuția referitoare la aceste tarife la apă, așa cum am spus-o și data 
trecută când am discutat despre tarifele la apă, după părerea mea nu sunt calculate corect. În 
interpelarea și răspunsurile pe care le-am avut atât la nivelul consiliului cât și cu reprezentanții Aqua 
Prest, documentele care ne-au fost puse la dispoziție la prima solicitare de majorare a prețului la 
apă, a fost o hotărâre nr.8 din 2012, la care sunt trecuți creșterea tarifelor în termeni reali, tarife fără 
TVA,  termenii reali de majorare a tarifelor, vine și ni se spune tot în contractul de delegare ce 
înseamnă: costuri de operare, costuri de cheltuieli și reparații, costuri financiare, redevența, 
realizarea de investiții și reparații și așa mai departe. Termenii reali ar trebui să ni se prezinte de 
fiecare dată, în momentul în care ni s-a prezentat rata de rentabilitate a activității aceasta a fost de 
17,38%, ceea ce nu se prea justifică la acești termeni reali.  

În plus, din discuțiile pe care le-am avut referitor la faptul că se pierd niște fonduri, 
dacă nu aprobăm această majorare a prețului la apă. Vreau să citesc din adresa Ministerului 
Mediului și Schimbărilor Climatice  pe care a primit-o  Aqua Prest-ul, în care vine și spune: una din 
condițiile obligatorii care stau la baza aprobării proiectului, se referă la creșterea clar a prețurilor 
realizat în urma analizei cost aplicate de finanțare, prin rata suportabilității  populației. ….    totodată 
Asociația de Dezvoltare Intercomunitară Aqua Prest Hunedoara a emis hotărârea de aprobare a 
planului de tarife Hotărârea ADI. Nr.9/2012. Deci ADI ne prezintă Hotărârea nr.8 în care sunt 
prevăzuți acești indici de creștere. În adresa primită de la Ministerul Mediului pentru aceste creșteri 
de tarife este vorba de Hotărârea nr.9, în aceste condiții nu știu ce să cred pentru că într-adevăr am 
ridicat această problemă și pentru faptul că se spune că vom pierde niște sume și așa mai departe, 
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din proiectul de finanțare 2007-2013, se bat cap în cap toate documentele care ne-au fost 
prezentate. 

 În condițiile acestea eu propun ca în afară de faptul că aș vrea să văd și eu hotărârea 
asta nouă, de care nu am știut până acum. Acest cost de analiză beneficiu care se aplică și care ar 
trebui să se găsească în hotărâre pentru că aici cel puțin vine și spune creștere tarife în termeni 
reali, asta înseamnă costurile reale…   pentru asta, o structură a posturilor în care să fie defalcate 
separat costurile cu veniturile realizate, deci veniturile realizate, nu numai salariile ale personalului 
TESA și de conducere.” 

 
Dl. Bucale ț Marian : 
”Fără să o contrazic pe dna Mornea care este o specialistă, dar referitor la ce a spus 

dânsa ce a prezentat ieri că prețul este 3,48 lei și chitanța este de 3,60 lei nu se poate pentru că 
există Curtea de Conturi, există și sunt verificați și dacă îi prinde vine și îi închide. Doi, aș vrea să 
gândim în perspectivă și să nu pierdem acești bani pentru că cei de la UE, spun că în România sunt 
două tipuri de oameni, se împart în două, sunt unii care vor șpagă ca să fie aprobate proiecte și unii 
care sunt cârcotași. Banii nu-i luăm, pleacă înapoi la Uniunea Europeană, Polonia are 96% bani 
accesați, noi avem 34%. Trei, în 1921 americanii în Los Angeles au făcut 3 benzi pe sens și aveau 
nici o treime din numărul autoturismelor pe care le avem azi.” 

 
Dl. Mureșan Vasile:  
”Dacă cumva termenul real nu înseamnă termenii nominalizați în rata prețurilor și de 

acolo vă dă diferența creșterea de preț și în termeni nominali este mai mare pentru că împarte la 
rata inflației.” 

 
Dna Mornea Maria : 
”Nu discutăm despre nominal, eu vă spun că este vorba de creștere tarife în termeni 

reali, nu discutăm de nominal.” 
 
Dl. Mureșan Vasile:  
”Problema asta este…” 
 
Dna Mornea Maria : 
”Reali înseamnă costurile pe care le-am citit eu aici care vor fi indexate cu rata inflației 

pentru perioada următoare nu pentru ce a trecut, că aceia sunt reali, dl. profesor, din câte știu eu, 
poate că nu știu bine.” 

 
Dl. Magaon Jane : 
”Dl. consilier, ce vroiam să spun, îmi este rușine pentru că în municipiul Hunedoara nu 

accesăm fonduri, ne luptăm și ne cârcotim, iar Bojul, Zlaștiul, Răcăștia fac parte din municipiul 
Hunedoara și suntem de râsul lumii. Mergeți la Poinița Voinii la Ferigi, la Cerișor, Lelese, au apă 
potabilă iar noi nu putem să accesăm fonduri și nu avem apă, dar dăm apă de 40-50 de ani la 
municipiul Hunedoara, Bojul, și noi nu avem sursă de apă. Sunt cetățean al municipiului Hunedoara 
și nu pot să beneficiez de apă curentă și canalizare, și noi acum ne uităm, cârcotim că nu știu ce nu 
este și nu putem să accesăm fonduri. Trebuie să vedem că sunt câteva mii de cetățeni care nu pot 
beneficia de aceste servicii și ne considerăm cetățeni de municipiu și toate satele pădurenilor au 
asfalt, a venit asfaltul de la Cerbăl până aproape de Groș, iar Groșul și Bojul până acum nu au 
asfalt, iar noi cârcotim. Mulțumesc.” 
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Dl. Artean Mircea : 
”Aș vrea să dau cuvântul reprezentantului Aqua Prest, dacă poate să lămurească 

problemele.” 
 
Dl. director Liviu Antal : 
”Bună ziua, pentru cei care nu au fost ieri sunt Liviu Antal, directorul executiv al 

Asociației de Dezvoltare Intercomunitară Aqua Prest Hunedoara, al cărui membru sunteți și dvs. 
consiliul local Hunedoara. Nu sunt angajatul Apa Prod-ului ci sunt angajatul Aqua Prest-ului și vă 
reprezint pe dvs. în relația cu Apa Prod-ul.  

În anul 2012 am pornit pentru obținerea fondurilor de coeziune, a programului de 
extindere și reabilitare a rețelei de apă și apă uzată din Județul Hunedoara în valoare de 100 
milioane de euro. Atunci am venit în fața dvs. a consiliului local, desigur că o parte dintre dvs. nu 
erați consilieri locali la data respectivă în luna februarie cred, pentru a prezenta strategia de tarifare 
care s-a obținut în urma analizei cost beneficiu făcută de Ministerul Mediului pentru a asigura suport 
pentru acești bani. Adică, exact ca și când îi iei un credit, s-au calculat costurile implicate de acest 
proiect pentru firma comercială Apa Prod S.A. La momentul respectiv discuția a fost simplă 
Ministerul ne-a spus sunteți obligați să aprobați strategia de tarifare pentru 2013-2014-2015, pentru 
ca să putem semna contractul de finanțare, drept urmare fiecare consiliu local unde Apa Prod-ul 
operează, am obținut o hotărâre de consiliu, privind aprobarea strategiei de tarifare. La Hunedoara 
a fost Hotărârea nr. 17/2012, în urma tuturor hotărârilor de consiliu din aria de operare noi am emis 
hotărârea de aprobare a strategiei de tarifare care a devenit anexă la contractul de delegare. 
Această strategie de tarifare de asemenea a devenit anexă, deci tot dvs. ne-ați mandatat ca să 
semnăm în numele dvs. contractul de finanțare, iar această strategie de tarifare a devenit anexă la 
contractul de finanțare în valoare de 100 de milioane de euro. Noi la ora actuală suntem în fața 
faptului de a respecta sau de a nu respecta un angajament contractual pe care ni l-am luat față de 
Uniunea Europeană.  

Eu am aici și expunerea de motive de la dvs., noi am trimis atunci aviz la A.N.R.S.C., 
care conținea explicit tarifele. Creșterea este de 4,1 lei, creșterea pentru populație, 4,1 lei la apă 
potabilă la 4,32 lei și de la 1,82 lei la 2,38 lei la canalizare, asta este cuprins în avizul A.N.R.S.C.-
ului pe care noi l-am trimis și dvs. ar fi trebuit să îl aveți, ori data trecută ori acum. La avizul 
A.N.R.S.C.-ului, este și structura de tarif anexată despre care discuta dna Mornea. Acum discuțiile 
despre cât de bine folosește Apa Prod-ul banii sunt una, această strategie de tarifare și tariful este o 
obligație pe care noi ne-am asumat-o pentru ca să derulăm acest proiect. Nu veneam acum, îmi cer 
scuze și e un moment nepotrivit chiar de sărbători să venim cu aceste lucruri, am primit o adresă de 
la Ministerul Mediului, prin care primim în data de 8 decembrie, o notificare prin care primim un 
termen de 30 de zile să ne conformăm contractului altfel se suspendă plățile pentru fondurile 
europene. Am verificat, dvs. ați consuma exclusiv pentru municipiul Hunedoara, proiect de derulare 
și pe 3 contracte de lucrări semnate sunt cam 10 milioane de euro deja executate, deja sunt 
executate la ora actuală. Oprind Ministerul plățile suntem în riscul de a nu se termina proiectele 
până la sfârșitul acestui an când este termenul de finalizare, neîncadrându-ne este riscul să 
rambursăm acei bani înapoi, deci trebuie să ne gândim foarte bine dacă dvs. ar trebui să 
rambursați, mai aveți încă de consumat 10 milioane de euro anul acesta, dacă aceste plăți se 
întârzie constructorii nu o să mai poată lucra și dvs. împreună cu toți ceilalți, o să fim în situația de a 
rambursa la Uniunea Europeană banii consumați. 

 Precizez, structura fondului de coeziune ca și modalitate de plată este în felul 
următor: 1% este contribuția autorităților locale, 99% este Guvernul României, Uniunea Europeană 
în principal, la care se mai adaugă un credit de 6,7 milioane de euro pe care Apa Prod-ul la luat.” 
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Dna Mornea Maria : 
”Pentru ce?” 
 
Dl. director Liviu Antal : 
”Pentru acest proiect, proiectul este 1,7 milioane de euro.” 
 
Dl. viceprimar Bobou țanu Dan : 
”Ce facem cu acele întrebări pe care le pune DNA-ul în momentul de față, privind 

organizarea licitațiilor și a felului în care se fac lucrările, pentru că ne puneți într-o situație foarte 
delicată.” 

 
Dl. director Liviu Antal : 
”Dl. viceprimar, eu nu pot să mă substitui și să mă pronunț pentru o cercetare pe care 

am văzut-o și eu din presă și la care nu știu nici măcar care este finalitatea. Nu am nici un fel de 
atribuțiune în această asociație, nici la semnarea contractelor, nu știu cine, singura mea obligație 
este una contractuală, unde noi am avizat, mandatați de dvs. am avizat contractul de finanțare și 
care este față de Ministerul Mediului și față de Uniunea Europeană. Dar cred că eu nu pot să nu 
respect o obligație și să spun la Minister vezi că D.N.A. –ul vede ce s-a făcut cu banii. Sigur că dacă 
se constată că nu s-a făcut bine, sunt oameni care răspund de lucrurile acestea…” 
 

Dl. Cazan Florian:  
”…ne interesează cum se desfășoară contractul.” 
 
Dl. viceprimar Bobou țanu Dan : 
”…nu considerați că aveți nu votați, nu se aprobă, mi se pare un pic cam forțat 

lucrurile….” 
 
Dl. Palc ău Ciprian : 
”Și pe noi ne-a întrebat cineva despre contractul acesta? Că o să fie crescute tarifele.” 
 
Dl. director Liviu Antal : 
”Dl. consilier, cu respect vă mai repet o dată că în 2012, când am venit tot aici în fața 

dvs., probabil că unii mai erau consilieri, alții nu erau consilieri, am spus explicit acest lucru. Exact 
ca și la bancă, este o condiție ca să primim aceste fonduri nerambursabile la care contribuim, este o 
condiție ca să facem această creștere de tarife. Dacă nu am făcut-o, eu arbitrar acolo pe bancă…” 

 
Dl. viceprimar Bobou țanu Dan : 
”  …problema este că analiza aceasta de cost beneficiu asupra creșterii prețului la 

apă, nu a fost studiată suficient de către colegii consilieri și timp de 6 luni de zile am solicitat să se 
prezinte cineva și am și discutat cu dvs., veniți acum în al 12-lea ceas. Avem și noi o răspundere 
față de populația din municipiul Hunedoara prin creșterea acestui tarif. Fiecare are dreptul la un 
punct de vedere. Fără a fi făcuți populiști sau fără a spune că nu vrem să accesăm, să  nu uităm că 
aceste fonduri sunt accesate de la Guvernul României, nu sunt fonduri care vin așa de nicăieri. De 
ce nu permiteți dvs. în virtutea impresiei pe care o aveți, să analizăm așa cum spune dna Mornea, 
ne întrunim într-o comisie viitoare și până atunci suntem verificați. Merită cetățeanul Hunedoarei să 
suporte o nouă majorare de preț în acest timp sau nu? Să avem niște argumente și noi, că o să fim 
întrebați, nu înțeleg de ce atâta supărare și totodată de ce atâta grabă? Pentru că 6 luni de zile 
acești consilieri locali aveau dreptul din partea dvs. și din partea societății comerciale Apa Prod, la 
un punct de vedere, 6 luni. Iar dvs. veniți numai acum în preajma Crăciunului în Consiliul local. 
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Consiliul local are dreptul să fie înștiințat de către aceste societăți comerciale cu capital majoritar de 
stat, de câte ori dorește o informație, iar acest consiliu local atâta timp cât e tratat cu o oarecare 
indiferență de către dvs., permiteți-ne și nouă să analizăm costul beneficiu asupra acestui preț, prin 
ceea ce cere dna Mornea.” 

 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu poate 

reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 
 
Dl. director Liviu Antal : 
”…am mai trimis aceste materiale în luna august pentru a pregăti…” 
 
Dl. viceprimar Bobou țanu Dan : 
”Cu tot respectul față de dvs., sunteți persoana care v-ați asumat rolul de a ne lămuri.” 
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu poate 
reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 

 
Dl. Artean Mircea:  
”Dl. director mai aveți ceva de adăugat?” 
 
Dl. director Liviu Antal : 
”Doar dacă mai sunt întrebări concrete.” 
 
Dna Mornea Maria : 
”Concret am întrebat, cele două hotărâri.” 
 
Dl. director Liviu Antal : 
”Că sunt două hotărâri, prima hotărâre este legată de aprobarea creșterii tarifelor și a 

doua hotărâre este aprobarea actului adițional la contractul de delegare.” 
 
Dna Mornea Maria : 
”Planul de tarifare…” 
 
Dl. director Liviu Antal : 
” Planul de tarifare este actul adițional, deci amândouă hotărârile se referă la tarife.” 
 
Dna Fărcaș Bianca : 
”Pot să vă pun și eu o întrebare? Modificarea tarifelor, există posibilitatea să fie și în 

jos nu doar în sus?” 
 
Dl. director Liviu Antal : 
”Modificarea tarifelor, mă întrebați conform legislației? Modificarea tarifelor poate fi și 

în sus și în jos, dar conform contractului de finanțare trebuie să fie exact pe strategie, nici în sus nici 
în jos față de strategia de tarifare, pentru că strategia de tarifare asumată prin contract, este singura 
modalitate ca această majorare să urmeze această procedură, fiind delegat reprezentantul și prin 
votul asociației, pentru că aprobare de tarif este considerată aprobarea strategiei în anul 2012. 
Dacă vreau să fac peste sau dacă vreau să fac sub, atunci trebuie să urmărească aceiași pași pe 
care i-a urmărit în 2012, adică: să o aducă în fața dvs. pentru transparență decizională, s-o 
prezentați 30 de zile pentru dezbatere, după care o hotărâre de consiliu….” 
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Dl. Rusu Constantin : 
”Această hotărâre are obligație de rambursare?” 
 
Dl. director Liviu Antal : 
”Da. Ministerul Mediului ne scrie că…..” 
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu poate 
reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 

 
Dna Fărcaș Bianca : 
”…stați un pic, ați spus că noi reprezentăm 1%.” 
 
Dl. director Liviu Antal : 
”1% plătiți, nu reprezentați.” 
 
Dl. Rusu Constantin : 
”Dacă  nu votăm azi acest  proiect de hotărâre, se suspendă finanțarea sau nu?” 
 
Dl. director Liviu Antal : 
”Da, dacă nu votați azi acest proiect de hotărâre, mai aveți timp doar până în data de 8 

ianuarie, pentru că noi am fixat o ședință de adunare generală în data de 29, și…” 
 
Dl. viceprimar Bobou țanu Dan : 
”…putem să votăm în cunoștință de cauză la o altă ședință de consiliu…” 
 
Dl. Artean Mircea:  
”Părerea mea este că suntem în cunoștință de cauză, a ne aduna încă o dată pentru a 

vota în aceeași cunoștință de cauză, mi se pare pierdere de timp. Cred că este suficient ca dl. 
director să ne spună care sunt realitățile și care sunt implicațiile.” 

 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu poate 

reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 
 

Dl. director Liviu Antal : 
”Riscul de a nu aproba tariful este ori suspendarea fondurilor, ori să plătim înapoi banii 

pe care i-am folosit deja, și nu vom mai avea aprobare pentru următoarele 10 milioane de euro.” 
 
Dl. Artean Mircea:  
”Am înțeles dl. director.” 
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu poate 
reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 

 
Dl. Artean Mircea:  
”Trecem la vot.” 
 
 



44 
 

Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 
 

Titlul hotărârii se aprobă cu 13 voturi ”pentru”. 
Art.1-2 se aprobă cu 12 voturi ”pentru”, 1 vot ”împotrivă”(Mornea Maria) și 6 voturi 

”abțineri”(Bobouțanu Dan, Fărcaș Bianca, Stamatoiu Ion, Voinia Claudiu, Cazan Florian, Palcău 
Ciprian). 

Art. 3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.352/2014 se aprob ă cu 12 voturi ”pentru”, 1 vot ”împotriv ă”(Mornea 

Maria) și 6 voturi ”ab țineri”(Bobou țanu Dan, Fărcaș Bianca, Stamatoiu Ion, Voinia Claudiu, 
Cazan Florian, Palc ău Ciprian). 
 

La punctul 29 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 
consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii din domeniul public în 
domeniul privat al municipiului Hunedoara, a imobilului teren în suprafaţă de 120 mp situat în str. 
Ştrandului, înscris în CF 67346 Hunedoara, nr.cad.67346 și a imobilului teren în suprafaţă de 120 
mp situat în str. Trandafirilor, înscris în CF 67332 Hunedoara, nr.cad.67332 .   
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.353/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 30 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie).  Proiect de hotărâre privind stabilirea modalității de delegare a gestiunii 
serviciului de salubrizare pentru  activitatea de dezinsecție, dezinfecție și deratizare în Municipiul 
Hunedoara și aprobarea documentației de atribuire. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
 

Dl. Primar Viorel Arion:  
„Vreau să o rog pe dna. Bucur să ne explice.” 
 
Dna. Lilica Bucur:  
„Până în 18.12.2014 serviciul de salubritate, activitatea – deratizare a fost făcută de 

către S.C. DD CHIM. Avem un contract de concesiune, de delegare a serviciului public, acum nu 
schimbăm modalitatea de delegare, tot prin licitaţie va fi şi aprobăm Caietul de sarcini, cu anexele 
Caietului de sarcini.” 

 
Dl. Mircea Artean:  
„Vă mulţumesc.” 
 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
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- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 
 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Problema este următoarea. Am ridicat-o şi ieri şi astăzi din nou. Sigur că delegăm 

Serviciul de salubrizare pentru activitatea asta. În primul rând, zic eu că acest serviciu nu ar trebui 
să fie de delegare, ci pur şi simplu pe contract de prestări servicii, pentru acest serviciu, pentru că în 
momentul în care facem delegarea, toate celelalte instituţii care aparţin de Primărie, oarecum sunt 
obligate să lucreze cu aceiaşi societate, da? Deci primul lucru pe care îl ridic. 

 A doua problemă. Problema este a acestor două suprafeţe care sunt stabilite, mi s-a 
spus că au fost stabilite de către Primărie, fiecare în parte, problema care se pune este că aceste 
suprafeţe sunt la un 000 la coadă, deci chiar stabilite 110.400 şi aşa mai departe, suprafeţele care 
sunt, 380, deci 38 ha are pădurea Chizid, sunt curioasă să văd dacă pădurea Chizid are atât. Parcul 
Central 2 ha, Parcul Tineretului 2 ha şi jumătate şi aşa mai departe. Malurile Cernei, Pârâul Zlaşti, 
deci, despre asta este vorba. Consider că aceste suprafeţe nu sunt realiste, nu au cum să fie 
realiste. Nu pot să fie cu 00 la coadă. Deci niciodată nu pot să fie şi nu sunt realiste şi nu sunt 
stabilite în mod corect. Referitor la, sigur că pe urmă la Caietul de sarcini, redevenţa mi se pare 
foarte mică, stabilită, în condiţiile în care noi îi acordăm această delegare dar propunerea mea este 
ca acest contract, să fie un contract de prestări servicii, nu cu contract de delegare. Prin care îi 
atragi să participe mai mulţi, agenţi economici şi care să permită şi instituţiilor din subordinea 
Primăriei să-şi aleagă alţi furnizori de prestări de servicii, în aşa fel încât..pentru că ei îşi 
gestionează banii. Sigur că noi acordăm în final bugetele instituţiilor respective, dar managerii sunt 
cei care îşi gestionează sumele respective. Dacă rămâne, deci propunerea mea este, să se aprobe 
modelul de contract de prestări de servicii, nu delegarea serviciului. Şi suprafeţele, bineînţeles, că 
în momentul în care, revine în momentul în care închei contractul de prestări servicii, se stabilesc…” 

 
Dl. Mircea Artean:  
„Mulţumesc, dna. consilier.”       

 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Vreau să dau răspuns d-nei. consilier Mornea. Deci, în conformitate cu Legea 

51/2006 privind serviciile comunitare de utilităţi publice, art. 22, alineatul 2, acolo se specifică forma 
de organizare şi realizare a gestiunii acestor servicii publice. Deci această formă are două 
modalităţi, una este delegarea de gestiune care presupune externalizarea acestui serviciu prin 
licitaţie publică şi toată procedura prevăzută pentru concesionare, şi cealaltă este gestiunea directă. 
În cazul gestiunii directe, prevăzută, presupune prestarea de către noi a acestui serviciu printr-un 
serviciu organizat în subordinea Primarului Municipiului Hunedoara, ca serviciu de specialitate, fie a 
unui serviciu cu personalitate juridică, daţi-mi voie vă rog, fie a unui serviciu public în subordinea 
Consiliului Local cu personalitate juridică, fie a unui serviciu public în subordinea Consiliului Local 
fără personalitate juridică. Deci cele două modalităţi, v-am spus, cu gestiune directă sau delegare 
de gestiune. Având în vedere, această activitate, ea nu este una pe care noi să o putem presta din 
varii motive…”     

 
Dna. Maria Mornea : 
„Nici nu am spus lucrul acesta, am spus…” 
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Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„S-a hotărât să se propună un proiect de hotărâre în sensul delegării de gestiune. Aşa 

cum a funcţionat şi până acum la care va participa la licitaţie orice persoană care este autorizat în 
conformitate cu legislaţia de specialitate prevăzută…şi Legea 51. Deci atât am avut de precizat cu 
privire la delegarea de gestiune.” 
 

Dna. Maria Mornea : 
„Deci contract de prestări servicii…” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Nu se poate, nu există cadrul legal pentru ceea ce dvs. aţi propus ca variantă de 

delegarea de gestiune.” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Delegarea de gestiune printr-un contract de prestări servicii, se poate?” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Nu există aşa ceva.” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Nu există?” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Nu există cadru legal pentru aşa ceva.” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Dacă nu avem cadru legal, atunci am la Caietul de sarcini, la art. 32, redevenţa să fie 

de minim 10.000 Euro, primul lucru şi vreau neapărat o precizare, delegarea serviciului public…un 
amendament în hotărâre, prin care să se introducă că instituţiile care aparţin Primăriei pot să-şi 
contracteze serviciile…” 

 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Nu se poate, este prevăzut, exclusivitate pentru operatorul respectiv prin lege.” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Şi atunci, întrebarea mea este, exact, monopol.” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Dacă este lege, este lege, dna. Mornea.” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Întrebarea mea este următoarea, dl. director. În momentul în care motivaţia 

economică financiară și socială se referă numai la cheltuieli făcute de către Primărie la care s-a 
calculat redevenţa nu şi cele făcute de alte instituţiei publice, pentru că sunt incluse în aceste 
anexe.” 

 
Dna. Lilica Bucur:  
„Nu sunt incluse în aceste anexe pentru că valoarea estimată a contractului este 

numai ce plătim noi ca Primărie. Ordonatorii terţiali de credite…” 
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Dna. Maria Mornea : 
„Şi atunci…îi obligăm pe toţi cei care sunt…” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Legea…” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Numai puţin dl. Director, deci eu sper că toţi cei care sunt în subordinea asta să 

lucreze cu această persoană, iar noi redevenţa o încasăm numai după ce plăteşte Primăria, da?” 
 
Dna. Lilica Bucur:  
„Nu. Scrie în caietul de sarcini că şi din facturile pe care le încasează operatorul 

economic care a câştigat licitaţia de la ceilalţi utilizatori ai serviciului de delegare.” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Deci redevenţa este valoarea care a fost achitată de …valoarea…contracte încheiate 

de utilizatori. Care utilizatori?” 
 
Dna. Lilica Bucur:  
„Utilizatorii pot fi ceilalţi operatori economici care sunt obligaţi să facă…” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Şi urmăriţi să facă plăţile.” 
 
Dna. Lilica Bucur:  
„ANRSC-ul urmăreşte…” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Amendamentul meu se referă atunci la redevenţă, care propun să fie de 10.000 

Euro.” 
 
Dl. Palc ău Ciprian:  
„45.000 mii lei sau?” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„45.000 mii lei…a plătit în 4 ani 48.000 mii lei.” 
 
Dna. Lilica Bucur:  
„Redevenţa va fi în preţul de atribuire a contractului, va avea o pondere. Cine dă mai 

mult de 1,5% din valoarea facturilor…” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Îmi daţi voie, totuşi să încerc ca redevenţa să o supun la vot, să fie de 10.000 Euro? 

Îmi daţi voie, vă rog? 1,5% a plătit pe 4 ani de zile, 48.000 mii lei.” 
 
Dna. Lilica Bucur:  
„Dar până acum a fost numai din facturile care erau plătite de către Primărie așa era 

atunci…” 
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Dna. Maria Mornea : 
„Deci propun atunci amendament, la Caietul de sarcini, la art.32, redevenţa este de 

minim 10.000 Euro.” 
 
Dl. Ovidiu Cri şan:  
„Este legal?” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„De ce să nu fie legal?” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Mai bine să fie procent că dacă punem o sumă fixă, ne obligaţi să-i dăm de lucru. 

Adică noi ne-am reglat bugetul şi în funcţie de ce avem în cont. Dacă aţi văzut, a căzut la jumătate 
faţă de 2010, 2011. Dacă stabileam o sumă fixă, acela o să vină, dă-mi de lucru, dă-mi să dau 
pentru ţânţari şi poate nu sunt ţânţari.” 

 
Dna. Lilica Bucur:  
„Când vor veni la licitaţie, vor trebui să-şi justifice tariful pe care vor să-l practice. Şi 

conform regulamentului şi redevenţa este băgată în acel tarif. Deci, el şi redevenţa o introduce in 
acel tarif.” 

 
Dl. Florin Cazan:  
„Şi automat eşti pe tarife.” 
 
Dna. Lilica Bucur:  
„La fişa de fundamentare…” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Nu ştim nici măcar de la ce tarife se porneşte…” 
 
Dna. Lilica Bucur:  
„Nu se trece de la ce tarife se porneşte, se trece valoarea estimată, valoarea estimată 

a întregului contract, vine cu ofertă.” 
 
Dl. Mircea Artean:  
„Concluzia.” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Concluzia este că redevenţa este foarte mică. S-a încasat numai de la Primărie în 

aceşti 4 ani, 4 miliarde…și a plătit 48 de mii.” 
 
Dl. Mircea Artean:  
„Propuneţi ce?” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Am propus-o. Am propus 10.000 Euro, hai să zicem 5% dar nu mai puţin de 10.000 

Euro.” 
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Dl. Florin Cazan:  
„Dar dacă nu deratizează 1 an de zile?” 
 
Dna. Lilica Bucur:  
„Redevenţa se ia la suma încasată.” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Deci, îmi daţi voie totuşi, art.32?” 
 
Dl. Mircea Artean:  
„Vă dăm voie, dar vă dăm voie de jumătate de oră, dna. consilier şi nu spuneţi nimic.” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„Dl. primar îmi cere să fie totuşi procent, da? 5% dar nu mai puţin de 10.000 Euro.” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„1,5% aţi spus?” 
 
Dna. Maria Mornea : 
„5% dar nu mai puţin de 10.000 Euro.” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Amendamentul d-nei. Mornea. La art.32, de minim 5% dar nu mai puţin de 45.000 

Lei.” 
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu poate 
reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 

 
A părăsit sala de şedinţă dl. consilier Constantin Rusu, numărul consilierilor locali 

prezenţi este de 18 în momentul de faţă. 
  
Se supune la vot amendamentul d-nei. consilier Maria Mornea care întrunește 7 voturi 

„pentru”(Dan Bobouţanu, Bianca Fărcaş, Ion Stamatoiu, Claudiu Voinia, Florin Cazan, Ciprian 
Palcău, Maria Mornea), 3 voturi „împotrivă”(Ladislau Farcaş, Carollina Radu, Vasile Mureşan) şi 8 
voturi „abţinere”(Robert Muzsic, Mircea Artean, Alexandru Mărginean, Ovidiu Crişan, Marian 
Bucaleţ, Mircea Costa, Aranka Takacs, Jane Magaon). 

 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Amendamentul nu a fost adoptat.”  

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 

                     Art.1-2 se aprobă în unanimitate.  
Art.3 se aprobă cu 17 voturi „pentru” şi 1 vot „împotrivă”(Maria Mornea).  
Art.4-7 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.354/2014 se aprob ă în unanimitate 
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La punctul 31 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 
consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui act adiţional la 
contractul nr. 1203/2011,  având ca obiect închirierea terenului în suprafaţă de 7 mp, situat în 
Hunedoara, intersecţia B-dul Dacia cu str. 22 Decembrie pentru amplasarea unui chioşc de 
îngheţată. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-nei Mornea Maria care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.355/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 32 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ție). Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului 
Local al Municipiului Hunedoara nr.299/2014 privind stabilirea de taxe, pe anul 2015, pentru 
serviciile prestate la Starea Civila - “Casa Căsătoriilor”. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-nei Mornea Maria care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.356/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 33 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii  unui act adiţional la 
contractul de colaborare nr.274/15.12.2014, având ca părţi Municipiul Hunedoara şi S.C. Eco Sid 
S.R.L. Hunedoara. 

- d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget-aviz favorabil 
- d-nei Mornea Maria care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism-aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ-aviz favorabil 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură-aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
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Dna. Maria Mornea:  
„Eu știu că este un contract cu ei pentru activitățile astea de la Patinoar, da? Deci, în 

momentul acesta actul adițional se va modifica și va avea următorul…bugetul local 90% din profitul 
realizat acolo …cum a fost stabilit…?” 

 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon : 
„70% din încasări.” 
 
Dna. Maria Mornea:  
„70% din încasări. Am zis că totuşi e prea mult 90% din nimic, da?” 
 
Dl. Secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Vă rog, dl. Director Baloșin.”  
 
Dl. Nicolae Balo șin:  
„Reprezintă 90% din profit. Noi la început, am deschis Patinoarul în acest an abia în 

12 Decembrie, din 1 până în 12 am avut doar 2 oameni care lucrează în fiecare noapte acolo ca să 
putem face gheaţa, vedeţi că temperatura este aşa cum este. Acum avem 6 angajaţi care sunt 
acolo, nu se poate altfel. Lucrează de dimineaţa de la 10, până seara la 22 în fiecare zi, inclusiv în 
vacanţă. Sunt 2 oameni la bilete, sunt 2 oameni la patine, lucrează cu schimbul, unul dimineaţa, 
unul seara, 2 care stau şi văd de Patinoar, curăță zăpada. Pentru ca să rămânem cu 70% din 
încasări, perioada bună este cea de vacanţă. Nu o să pot să plătesc nici măcar salariile angajaţilor, 
dacă venim cu 30% din încasări. Dorinţa mea este să pot să plătesc salariile, și în rest 90% sau cât 
este să rămână la primărie…” 

 
Dna. Maria Mornea:  
„Staţi puţin, staţi puţin, că aici nu este vorba de plătit salarii și restul, ziceți pur și 

simplu că să vireze 90% din profitul net realizat. Ori dacă înregistraţi în perioada asta pierderi, 
înseamnă că…90% minus 10%.” 

 
Dl. Nicolae Balosin:  
„Deci se are în vedere … se poate ca în Ianuarie să avem aceiaşi angajaţi şi încasările 

pot fi de…e vorba de a plăti salarii ……şi este impus de primărie 5 lei….” 
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu poate 
reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 

 
Dl. Mircea Artean:  
„Mulţumesc!” 
 
Dna. Maria Mornea:  
„Problema care …cu dl., aşa, 90% din profitul net, de ce să nu ne dea tot profitul?” 
 

    Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu poate 
reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 

 
Dl. secretar Aurel Ra ță-Bugnariu : 
”…dacă este zero….” 
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Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii la votarea 
pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 

 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.357/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 34 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor prezen ți). Proiect de hotărâre privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al 
Municipiului Hunedoara a unui preşedinte de şedinţă pentru perioada 01.01.2015 – 28.02.2015. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Mornea Maria care prezintă raportul comisiei juridice. 
 

În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dl. Bucale ț Marian : 
”Îl propun președinte de ședință pe dl. consilier Rusu Constantin.” 

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii la votarea 

pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.358/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 35 al ordinii de zi, Prezentarea plângerii prealabile a dr. Muntean Nicolae 

Corneliu, înregistrată la Primăria Municipiului Hunedoara sub nr.78449/02.12.2014. 
 
Dna. Carollina Radu:  
„Vreau să menționez faptul că am fost președinta comisiei de examen şi vreau să vă 

asigur de deplina legalitate a desfăşurării acestui examen în privința transparenței conform 
legislaţiei în vigoare. Mai mult, comisiei căreia i-au fost trimise să verifice modul în care concursul a 
avut loc, respectiv Ministerul Sănătăţii, DSP, Prefectura, au verificat modul în care concursul a fost 
desfăşurat, legislaţia concursului aşa încât din punct de vedere legal nici un fel de suspiciuni nu 
sunt asupra muncii noastre. Mai mult dl. Artean ca şi preşedinte al Colegiului Medicilor…dl. consilier 
Muzsic este reprezentantul Consiliului Local la Spital, de asemenea este sensibilizat cu toată 
această problematică, dl. manager este de față cu tot dosarul acestui concurs, răspunsul la 
contestaţiile care sunt respectiv de la instituţiile care au fost menţionate, de la Prefectură primind 
astăzi răspunsul oficial. Deci orice suspiciune dacă există, vă rog foarte frumos, dl. manager este 
de faţă, are dosarul, documentele le punem la dispoziţie şi…vă rugăm frumos.” 

 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Încă o precizare aş vrea să fac, este vorbă de o cale de atac, este prima parte din 

procedura prevăzută de Legea Contenciosului Administrativ, deci este vorba de o procedură 
prealabilă, dânsul a făcut-o şi către Spital, împotriva comisiei, a făcut-o şi către Consiliul Local şi 
către Primarul Municipiului Hunedoara. Deci, dânsul are cale liberă mai departe, poate să se 
adreseze Instanţei de Contencios Administrativ. Deci este o primă etapă, opțiunea dânsului dacă 
merge mai departe. Noi am dori să informăm Consiliul Local despre existența acestui demers ca 
procedură prealabilă a petentului.” 
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Dna. Maria Mornea:  
„Ce trebuie să facem noi?” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Nimic.” 
 
Dna. Maria Mornea:  
„Absolut nimic?” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Doar aţi luat la cunoştinţă.” 

 
Dl. Robert Muzsic:  
„Ca și reprezentat al Consiliului Local în Consiliul de Administraţie al Spitalului, vreau 

să vă spun că, concursul pentru ocuparea locului de Şef de secţie, a secţiei de Obstetrică - 
Ginecologie, s-a organizat exact în vigoare cu prevederile Legii. A fost o comisie aleasă din 
specialişti care au fost de la DSP, au fost oameni care, specialişti care au știut să-i analizeze foarte 
bine pe cei doi contracandidaţi şi vreau să vă spun că, nu ştiu de ce, bine, dl. Munteanu vrea să 
facă contestaţie, nu ştiu de ce, dânsul contestă acest rezultat, pentru că toate condiţiile au fost 
îndeplinite pentru organizarea concursului. Comisia fiind din specialişti şi nu am văzut nici un 
impediment, s-a respectat în totalitate Legea pentru acest concurs.” 

 
Dl. Mircea Artean:  
„Mulţumesc frumos.”      
 
La punctul 36 al ordinii de zi, Diverse . 
 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dl. Artean Mircea:  
 „Cu o precizare, mi s-a atras atenția din partea juriștilor că toți cei care se înscriu la 

cuvânt la diverse trebuie să colinde.” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
 
Dl. viceprimar Dan Bobou țanu:  
 „Felicitările noastre. Prima dată am de făcut un anunț. Citeam într-un ziar, domnul 

primar a fost întrebat ce cadou își dorește cel mai mult, bine-nțeles că toți primarii zic tot felul de 
lucruri care să dea bine în presă, și a avut o replică care mie mi-a plăcut foarte mult, îmi doresc 
niște bani pentru municipiul Hunedoara de la Moș Crăciun, și probabil că domnul primar poate să 
spună că a primit o veste bună.” 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
 „Da, nu este oficial, dar să sperăm că se oficializează în următoarele ore. Domnul 

Poantă Marinel știe foarte bine, am lucrat la un dosar pe Ordonanța 28, se pare că a trecut astăzi în 
ședința de Guvern, este vorba despre o sumă substanțială, aproape de 100 de miliarde de lei 
vechi.” 
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Dl. viceprimar Dan Bobou țanu:  
„Asta apropo de ce a făcut Guvernul pentru municipiul Hunedoara, de aceasta este 

unul dintre motivele pentru care o să mă opun întotdeauna la aprobarea unor tarife în plus pentru 
populație. Este că așa cum Primăria Hunedoara prin compartimentele de specialitate își face 
datoria, chiar dacă ne certăm, dar de fiecare dată avem pe masă de lucru toată analiza pertinentă a 
unui preț, așa le-am cerut și celor de la Apa Prod, de fapt în numele dvs. eu ca reprezentant al 
Consiliului local în calitate de consilier, și mi s-a părut incorect că se pune pumnul în gură în ultima 
zi că nu se mai poate. Acesta a fost argumentul, nu că nu am dori. Domnul primar împreună cu 
personalul de specialitate a reușit să atragă fonduri pe Ordonanța 28 în condițiile în care, atenție, 
alte primării P.S.D.-iste nu au primit nimic. Știți de ce? Pentru că nu și-au făcut temele. Așa poate și 
Apa Prod-ul câteodată merită să fie pus la colț, deoarece ieri am primit un telefon de la un cetățean 
din Hășdat, în numele altor cetățeni, care semnalau faptul că drumul pe care l-au făcut este în 
bătaie de joc ca și lucrare, că sunt două canale care s-au prăbușit, canale de preluare a apelor, și 
atunci îmi pun întrebarea dacă nu cumva din când în când trebuie să atragem atenția celor care au 
aceste contracte de delegare și care nu își fac datoria față de cetățenii noștri? Acesta este 
argumentul grupului nostru, și nu altul.  

Vă mulțumesc pentru cum am colaborat în acest an. Acest Consiliul local, din punctul 
meu de vedere, ca și al colegilor de la P.S.D. din organizația județeană, este cel mai bun consiliu 
local din județ. Este consiliul care a reușit să voteze și să atragă în egală măsură, prin aparatul de 
specialitate, cele mai mari fonduri către primărie, și evident, a gestionat cum trebuie activitatea 
orașului.” 

  
Dl. Artean Mircea:  
 „Suntem copleșiți domnule viceprimar.” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
 
Dl. Cri şan Ovidiu:  
„Domnule viceprimar, Moș Crăciun este în P.S.D. de este îmbrăcat în roșu?” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
 

Dl. viceprimar Dan Bobou țanu:  
 „Și dacă ne oprim la colinde, cu siguranță domnul președinte Artean, în calitate de 

președinte al acestei ultime ședințe din acest an, ne va colinda.” 
 
Dl. Artean Mircea:  
 „Ferească Dumnezeu!” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
 
Dl. Magaon Jane:  
 „Vreau să fiu foarte scurt și de ce am vrut să intervin. Este conducerea spitalului aici, 

am avut o discuție cu domnul doctor Melincovici, și ținând cont că acest domn doctor face sacrificii 
pentru municipiul Hunedoara, el face naveta de la Cluj la Hunedoara ca să deservească cetățenii 
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din Municipiul Hunedoara. Locuiește în spital de luni dimineața până joi la ora 1200 când se întoarce 
înapoi la Cluj. Și ca el mai sunt încă 4 medici, dar de când a venit noua conducere plătesc o taxă de 
200 de lei lunar, și nu cred că este corect. Aș vrea să propun și conducerii spitalului și Consiliului 
local că acești doctori, care sunt 5 la număr, pentru că pe lângă domnul doctor Melincovici mai sunt 
patru medici care locuiesc în spitalul municipal în incintă, pentru că ei în același timp fac și serviciile 
pe toată perioada cât locuiesc acolo, să fie scutiți de această taxă. Dacă nu se poate anul acesta, 
rog din ianuarie să aibă în vedere și să ajutăm acești doctori care fac servicii pentru municipiul 
Hunedoara.” 
 

Dl. Ștefan Nicu șor - Manager spital:  
 „Nu este nici o taxă. De când am venit, noi am încercat  doar să intrăm puțin în 

legalitate în sensul în care toți medicii care locuiau acolo nu aveau nici un fel de forme legale. Orice 
se poate întâmpla, și era păcat să se întâmple ceva și să nu fim acoperiți. Dânșii au contracte de 
comodat, nu plătesc nici o taxă către spital, dar la fel cum fac dânșii servicii medicale ni s-a părut 
normal ca măcar utilitățile pe care le consumă acolo să le plătească, nu plătesc nici un fel de bani, 
exceptând utilitățile care sunt, iar domnul doctor Melincovici oricum beneficiază de mai multă 
clemență din partea noastră, pentru că dânsul nu vine exact cum vin toți ceilalți medici la programul 
de lucru. Dacă este nevoie să dispară și aceste sume prin care se achită doar utilitățile noi o facem 
cu cea mai mare plăcere, dar cred totuși că este normal să plătim măcar aceste consumuri. V-am 
spus, contractele sunt contracte de comodat, dânșii au gratuitate, noi putem să hotărâm și în 
Consiliul de administrație dacă este nevoie.” 
 

Dl. director juridic Spiridon Pantelimon:  
„Dacă îmi permiteți, având în vedere că este un contract de comodat, comodatarul, 

având în vedere că este un act de generozitate din partea comodantului, care îi acordă spațiul, este 
obligat să-și plătească consumul, utilitățile, prin prevederile Codului civil. Deci noi nu putem să dăm 
nici aici o hotărâre prin care să putem să facem rabat de la prevederile legale. Am precizat doar că 
nu există un cadru legal.” 

 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
 
Dna. Radu Carollina:  
 „Dacă tot vorbim de medicii care, din păcate, ocolesc spitalul nostru, haideți să ne 

gândim la o dimensiune mai mare a problematicii, în sensul că spitalul este ofertant ca și dotare 
medicală, vorbesc de aparatură și de ceea ce ați creat dvs., haideți să mergem pe ideea creării unui 
bloc de locuințe, repet, factorii de decizie, legislația dumneavoastră o studiați să vedem cum reușim 
să creăm un bloc de locuințe pentru intelectualii care trebuie să vină către Hunedoara.  

La liceul economic, domnul Anișor Pîrvu s-a plâns că ar vrea să creeze învățământ 
primar în limba germană, dar se gândea cum să facă mai ofertantă decizia lui, și am zis că o să vă 
propun să studiați foarte atent cum putem crea locuințe cu condiții facile la închiriere pentru ca 
spitalul, orașul nostru să devină foarte ofertant. Aici este vorba despre cadre medicale, ne lipsesc 
foarte mulți specialiști, unii care au deja un statut material și profesional pleacă spre zone mult mai 
ofertante și este normal, dar sunt și medici debutanți care au venit cu plăcere la spitalul nostru, și 
știți foarte bine că avem nevoie, și ne zbatem împreună cu echipa de management ca să atragem 
medici specialiști cât mai buni, prin faptul că veți lua decizii înțelepte vis-a-vis de condițiile de locuit. 
Ar putea fi pentru Hunedoara mult mai atractiv, și de aici ar avea de câștigat întreaga comunitate. 
Să ne gândim sub acest aspect anul viitor cum putem crea locuințe, și dacă există cumva să putem 
să le reamenajăm.” 
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Dl. Stamatoiu Ion:  
„Poate facem A.N.L.-ul.” 

 
Dna. Radu Carollina:  
 „E decizia noastră, pentru că un medic ar fi foarte interesat, pentru că mulți vin cu 

familia și îi luăm la pachet, soț și soție. Și de asemenea să ne gândim la crearea unui bonus, ca o 
primă de instalare, repet la nivel de administrație locală să reținem acest lucru, deci o primă de 
instalare.” 

 
Dna. Mornea Maria:  
„La legea locuinței există această posibilitate ca entitățile economice, indiferent că 

sunt publice sau nu, există în legea locuinței în care entitățile pot să aibă în proprietate aceste 
blocuri, aceste locuințe ca și locuințe de serviciu.” 

 
Dna. Radu Carollina:  
 „Am vrut să gândim la nivelul consiliului de administrație.” 

 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
 
Dna. Mornea Maria:  
„Investiția oricum trebuie să fie din partea Consiliului local, de aceea, pe legea 

locuinței, acele locuințe de serviciu se pot realiza din fondurile primăriei.” 
 
Dl. Ovidiu Cri șan:  
 „Sunt școli suficiente. Trebuie reamenajate.” 
 
Dna. Radu Carollina:  
 „Vă rog foarte frumos, noi tot scoatem la concurs aceste posturi, dar din păcate 

anumite specialități sunt vitregite, și încă o dată, ar fi atractiv pentru acest spital dacă am crea 
aceste lucruri. Tot pentru anul viitor, la fiecare sfârșit de an se fac niște bilanțuri, și haideți de anul 
viitor să avem o gală de excelență prin care să premiem instituții, spitale, cadre medicale, medici 
deosebiți, unități economice, profesori, oameni de afaceri, în domeniul în care activează. Este 
propunerea mea de a avea de anul viitor o gală de excelență indiferent de domeniul în care 
activează, pentru că, repet, sunt profesori care au elevi olimpici, la liceul economic v-am povestit, 
anumite deplasări, sponsorizări sau programe, profesorii care au în spate un act de calitate nu au 
nici măcar un bonus, și măcar sub această formă o ieșire la rampă, să zic în spațiul public, prin care 
noi să omagiem astfel de oameni deosebiți.” 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Doamna Corina Oprișiu vrea să vă spună.” 

 
Dna. director urbanism Opri șiu Corina:  
 „În urma discuțiilor, am studiat legislația, noi putem să transformăm câteva din 

locuințele pe care le avem să le facem, câte hotărâți, în locuințe de serviciu, și pe măsură ce se 
eliberează apartamente cu condiții bune, să le renovăm și să le transformăm în locuințe de 
serviciu.” 
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Dl. vicerpimar Dan Bobou țanu:  
„Dumneavoastră știți în ce zone sunt?” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
 

Dl. primar Viorel Arion:  
„Cele pe care le avem ți-e jenă să bagi un doctor acolo.” 

 
Dna. director urbanism Opri șiu Corina:  
„Avem câteva care se pot face.” 

 
Dl. vicerpimar Dan Bobou țanu:  
„Nu există nici una.” 

 
Dna. director urbanism Opri șiu Corina :  
„Avem acum 3 pe Cerbului care se eliberează.” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
 
Dl. primar Viorel Arion:  
 „Ar putea exista o soluție. Există internatul acela pe care îl ținem gol de 2 ani de zile.” 
 
Dl. vicepimar Dan Bobou țanu:  
„În zonă foarte bună.” 

 
Dna. Radu Carollina:  
 „La Colegiul Emanuil Gojdu au organizat în regim hotelier câteva apartamente, la 

tarife modice, 1-2 milioane pe noapte….” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
 
Dna. Mornea Maria:  
„Problema pe care o ridic este următoarea. Există acele sume mari care sunt aferente 

contractului de leasing-uri pentru spital la care se plătesc niște sume foarte mari. Problema care se 
pune este de a analiza dacă aceste contracte de leasing se pot renegocia aceste contracte, în 
momentul în care utilajele sunt cu destinație specială, și nu cred că cel care le deține, care a făcut 
contractul de leasing i-ar conveni să i se restituie acele bunuri. Eu zic că la acest contract s-ar putea 
negocia în momentul în care s-ar vedea exact condițiile la care se referă.” 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
 „Contractul acela de leasing a fost cesionat către bancă, către B.C.R., cu 70% din 

valoare.” 
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Dna. Mornea Maria:  
 „În condițiile acestea domnule director, cred că totuși în momentul în care s-au făcut 

cesiunea această de creanță cred că se poate discuta despre ele.” 
 
Dl. Ștefan Nicu șor - Manager spital:  
„Se poate. Eu vă spun doar că am studiat contractul pentru că mă interesează, dar 

noi, ca spital, nu avem nici un fel de implicare în acest contract.” 
 
Dna. Mornea Maria:  
„Dar cine?” 

 
Dl. viceprimar Dan Bobou țanu:  
 „Consiliul local.” 
 
Dna. Mornea Maria:  
 „Consiliul local, de aceea ziceam că ar trebui să vedem despre el și să analizăm și să 

discutăm despre el. Aceasta este prima chestie. 
A doua problemă, de fiecare dată când avem serbări festive îi chemăm pe cei de la 

Alba cu caii și cu tot. De ce n-am face acest lucru, pentru că în momentul în care se reorganizează 
și partea cealaltă cu muzeul și cu toate celelalte, cred că am putea să facem același lucru și la noi. 
În plus, nu neapărat să mergem pe sistemul de trimitere în altă parte, ci pur și simplu organizată o 
chestie de gardă prezentată vizitatorilor din oră în oră, sau de două ori pe zi.” 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Da, suntem asociați într-un proiect cu un O.N.G. din Hunedoara, unde sunt prevăzute 

și gardă și cai. Dacă proiectul nu ne iasă, ideea este foarte bună dacă am putea să achiziționăm pe 
grădina zoologică.” 

 
Dna. Mornea Maria:  
„Da, acolo sunt și locații.” 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
 „Cei de la Alba Iulia de la an la an cresc prețurile.” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
 
Dna. Mornea Maria:  
„De aceea spun, că am putea face noi fără să mai dăm bani în altă parte. Și trei, vă 

mulțumesc pentru că m-ați suportat anul acesta.” 
 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.  
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Dl. Farca ș Leontin - delegat s ătesc:  
 „Domnule primar, domnule viceprimar, doamnelor și domnilor consilieri, doamnelor și 

domnilor din aparatul primăriei, în numele cetățenilor din satul Groș vă doresc sărbători fericite.” 
 
Aplauze furtunoase. 
 
Dl. Artean Mircea:  
„Doamnelor şi domnilor consilieri, declar închisă şedinţa de astăzi a Consiliului Local 

Hunedoara, nu înainte de a vă ura „SĂRBĂTORI FERICITE ȘI LA MULȚI ANI!” 
    

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 
poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă 

 
 

Dl. Mircea Artean:  
 „Doamnelor şi domnilor consilieri, declar închisă şedinţa de astăzi a Consiliului Local 

Hunedoara.”  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PREŞEDINTE,                        SECRETAR,                                  ÎNTOCMIT, 
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ROMÂNIA 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 

 
MINUTA 

şedin ţei ordinare  a Consiliului Local al Municipiului Hu nedoara din  data de 23.12.2014 
 

1. Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor  locale pe anul 2015. 
Hotărârea nr.325/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
2. Proiect de hotărâre privind stabilirea taxelor la Muzeul Castelul Corvinilor, pe anul 

2015. 
Hotărârea nr.326/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
3. Proiect de hotărâre privind  stabilirea taxelor de închiriere a căminelor culturale din 

Boș, Răcăștie și Buituri pe anul 2015. 
Hotărârea nr. 327/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea contribuţiei lunare de întreţinere datorate de 

beneficiarii, aparţinătorii, susţinătorii şi/sau de reprezentanţii legali ai acestora pentru serviciile  
furnizate de Unitatea de Asistenţă Medico - Socială ”Părintele  Arsenie Boca” Hunedoara, precum şi 
procedura de stabilire şi de încasare a contribuţiei lunare de întreţinere. 
                      Hotărârea nr.328/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului costului mediu lunar  și 
contribuția de întreținere datorat  de beneficiarii şi/sau de susţinătorii legali ai acestora pentru 
serviciile furnizate  de Căminul pentru Persoane Vârstnice din  Municipiul Hunedoara. 
                         Hotărârea nr.329/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui act adițional la Contractul de 
comodat nr. 3888/22.01.2014, având ca părți Municipiul Hunedoara, Inspectoratul Școlar al 
Județului Hunedoara și Clubul Sportiv Școlar Hunedoara. 

Hotărârea nr.330/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unor acte adiţionale la Contractul de 

închiriere nr. 194/05.04.2012 şi la Contractul de închiriere nr. 197/07.06.2012 având ca părţi 
Municipiul Hunedoara şi Clubul Sportiv Nautik Hunedoara. 
                       Hotărârea nr.331/2014 se aprob ă în unanimitate . 
 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii  prin licitaţie publică a unor culoare 
de înot din cadrul  Complexului Sportiv „Michael Klein” Hunedoara - Bazinul de Înot,  în vederea 
desfăşurării unor activităţi de iniţiere . 

Hotărârea nr.332/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea numărului anual şi a statului de funcţii pentru 
asistenţii personali ai  persoanelor cu handicap grav din  Municipiul Hunedoara, pentru anul 2015. 

Hotărârea nr.333/2014 se aprob ă în unanimitate.  
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10. Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării subvenţiei de la bugetul local al 

municipiului Hunedoara pentru activitatea Serviciului de transport public local de persoane prin 
curse regulate în municipiul Hunedoara pentru luna noiembrie 2014. 

 Hotărârea nr.334/2014 se aprob ă cu 14 voturi „pentru” şi 5 voturi 
„ab ţinere”(Constantin Rusu, Maria Mornea, Jane Magaon, Ciprian Palc ău, Victor Bucale ţ). 

 
 11. Proiect de hotărâre privind înființarea Muzeului de Arheologie, Istorie și Etnografie 

Hunedoara, precum și aprobarea structurii organizatorice - organigrama, a numărului de personal, a 
statelor de funcții și a Regulamentului de organizare și funcționare al muzeului.  

Hotărârea nr.335/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 
12. Proiect de hotărâre privind aprobarea  planului anual de acţiune privind serviciile 

sociale al Direcţiei de Asistenţă Socială aflată în subordinea Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara. 

Hotărârea nr.336/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea menţinerii reţelei şcolare a unităţilor de învăţământ 
preuniversitar de stat din raza teritorială a Municipiului Hunedoara, pentru anul şcolar 2015-2016. 

Hotărârea nr.337/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 

14. Proiect de hotărâre privind  stabilirea compensațiilor în bani acordate voluntarilor 
pentru timpul efectiv de lucru prestat la intervenții  și la celelalte activități prevăzute în programul 
Compartimentului Voluntar pentru Situaţii de Urgență. 

Hotărârea nr.338/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
 15. Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului Local al 

Municipiului Hunedoara nr.90/2013 privind aprobarea încheierii între Municipiului Hunedoara şi 
Consiliul Judeţean Hunedoara  a contractului de administrare a  sectorului de drum  cuprins între 
Km 7+590 – Km 10+090 din drumul judeţean DJ 687 Sântuhalm – Hunedoara – Călan, sector situat 
în intravilanul Municipiului Hunedoara pentru realizarea în mod unitar a lucrărilor de reabilitare cu 
finanţare din fonduri nerambursabile. 
               Hotărârea nr.339/2014 se aprob ă în unanimitate. 

 
16. Proiect de hotărâre  pentru modificarea și completarea Anexei nr.3 din Hotărârea 

Consiliului local al municipiului Hunedoara nr.27/2011 privind aprobarea structurii organizatorice - 
organigrama, a numărului de personal şi a statului de funcţii pentru aparatul de specialitate al 
Primarului municipiului Hunedoara si a Serviciilor Publice subordonate Consiliului local al 
municipiului Hunedoara, precum si Regulamentului de Organizare şi Funcţionare al Direcţiei Politia 
Locala, cu modificările și completările ulterioare. 
                          Hotărârea nr.340/2014 se aprob ă în unanimitate. 

17. Proiect de hotărâre  pentru modificarea și completarea Anexei nr.1 din Hotărârea 
Consiliului local nr.121/2011 privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a 
Serviciului Public Administraţia Pieţelor, Târgurilor şi Oboarelor,  Regulamentului de funcţionare a 
Pieţei Obor, Regulamentului de funcţionare a Complexului Comercial Dunărea, cu modificările și 
completările ulterioare. 

  Hotărârea nr.341/2014 se aprob ă cu 18 voturi „pentru” şi 1 vot „ab ţinere”(Maria 
Mornea).  
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18. Proiect de hotărâre privind  aprobarea prelungirii duratei contractelor de închiriere 
având ca obiect bunurile aflate în domeniul public al municipiului Hunedoara şi date în 
administrarea Serviciului Public Administraţia Pieţelor, Târgurilor şi  Oboarelor din municipiul 
Hunedoara. 

Hotărârea nr.342/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 
19. Proiect de hotărâre privind  acordarea unui mandat special împuternicitului 

Consiliului Local  al Municipiului Hunedoara în Adunarea Generală a Asociaţilor la S.C. ECO SID 
S.R.L. Hunedoara. 

Hotărârea nr.343/2014 se aprob ă 18 voturi ”pentru” și un vot ”ab ținere”(Mornea 
Maria).  
 

20. Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului local 
nr.118/2010 privind acordarea unui mandat special împuternicitului Consiliului Local  al Municipiului 
Hunedoara în Adunarea Generală a Asociaţilor la S.C. ECO SID S.R.L. Hunedoara. 

Hotărârea nr.344/2014 se aprob ă 18 voturi ”pentru” și un vot ”împotriv ă”(Mornea 
Maria). 

 
21. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării, în condițiile legii, a terenurilor în 

suprafaţă totală de 283 mp, situate în str. Constantin Dobrogeanu Gherea, aflate în domeniul privat 
al municipiul  Hunedoara, precum și a Raportului de evaluare a terenurilor. 

Hotărârea nr.345/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 
22. Proiect de hotărâre pentru stabilirea alocaţiei zilnice de hrană și a costului mediu 

lunar de întreţinere pe anul 2015 pentru copii înscrişi la Creşa  „Căsuţa cu Pitici” din Municipiul 
Hunedoara . 

Hotărârea nr.346/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 
23. Proiect de hotărâre privind aprobarea concesionării   prin licitaţie publică a  

terenului în suprafaţă de 126 mp situat în  municipiul Hunedoara, bulevardul Dacia, înregistrat în 
C.F. Hunedoara nr. 60430, nr. cadastral 2032/108/A, aflat în domeniul privat al municipiului 
Hunedoara . 

Hotărârea nr.347/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 
24. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractelor de închiriere 

având ca obiect spaţiile cu altă destinaţie decât locuinţă şi terenurile, aflate în domeniul public şi 
privat al municipiului Hunedoara. 

 Hotărârea nr.348/2014 se aprob ă în unanimitate. 
  
 25. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului Local 

nr. 303/2014 privind stabilirea taxelor şi tarifelor pentru utilizarea spaţiilor cu o altă destinaţie decât 
locuinţă şi pentru folosirea terenurilor aflate în administrarea Consiliului Local şi a altor instituţii 
publice, pe anul 2015 . 

 Hotărârea nr.349/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
26. Proiect de hotărâre privind  acordarea de scutiri la plată impozitului pe clădire  

pentru imobilul situat în Municipiul Hunedoara, str.Timotei Cipariu , nr.29, proprietatea Asociaţiei 
Corvin Savaria Tarsasag. 

Hotărârea nr.350/2014 se aprob ă în unanimitate. 
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27. Proiect de hotărâre privind acordarea de scutiri la plată impozitului pe clădire  
pentru  imobilul situat în municipiul Hunedoara, Bd.1848 , Nr.19B, proprietatea Fundaţiei Misionar 
Crestina Iosua.  

Hotărârea nr.351/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 

28. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului 
Consiliului Local al Municipiului Hunedoara în Adunarea Generală a ASOCIAŢIEI DE 
DEZVOLTARE INTERCOMUNITARĂ AQUA PREST HUNEDOARA. 

Hotărârea nr.352/2014 se aprob ă cu 12 voturi ”pentru”, 1 vot ”împotriv ă”(Mornea 
Maria) și 6 voturi ”ab țineri”(Bobou țanu Dan, Fărcaș Bianca, Stamatoiu Ion, Voinia Claudiu, 
Cazan Florian, Palc ău Ciprian). 

 
29. Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii din domeniul public în domeniul 

privat al municipiului Hunedoara, a imobilului teren în suprafaţă de 120 mp situat în str. Ştrandului, 
înscris în CF 67346 Hunedoara, nr.cad.67346 și a imobilului teren în suprafaţă de 120 mp situat în 
str. Trandafirilor, înscris în CF 67332 Hunedoara, nr.cad.67332 .   

Hotărârea nr.353/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 
 

30. Proiect de hotărâre privind stabilirea modalității de delegare a gestiunii serviciului 
de salubrizare pentru  activitatea de dezinsecție, dezinfecție și deratizare în Municipiul Hunedoara și 
aprobarea documentației de atribuire. 

Hotărârea nr.354/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 

31. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui act adiţional la contractul nr. 
1203/2011,  având ca obiect închirierea terenului în suprafaţă de 7 mp, situat în Hunedoara, 
intersecţia B-dul Dacia cu str. 22 Decembrie pentru amplasarea unui chioşc de îngheţată.  

Hotărârea nr.355/2014 se aprob ă în unanimitate.  
 
32. Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului Local al 

Municipiului Hunedoara nr.299/2014 privind stabilirea de taxe, pe anul 2015, pentru serviciile 
prestate la Starea Civila - “Casa Căsătoriilor”. 

Hotărârea nr.356/2014 se aprob ă în unanimitate. 
 
33. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii  unui act adiţional la contractul de 

colaborare nr.274/15.12.2014, având ca părţi Municipiul Hunedoara şi S.C. Eco Sid S.R.L. 
Hunedoara. 

Hotărârea nr.357/2014 se aprob ă în unanimitate. 
  
34. Proiect de hotărâre privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al Municipiului 

Hunedoara a unui preşedinte de şedinţă pentru perioada 01.01.2015 – 28.02.2015. 
Hotărârea nr.358/2014 se aprob ă în unanimitate.  
  
35. Diverse 
  

                                                               SECRETAR, 
                                                         Aurel Raţă-Bugnariu 


